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برخورد قضایی با گرداننده هنجارشکن در فضای 
مجازی در اصفهان

دریافت ۶۶۰ میلیارد تومان عوارض آلایندگی از 
واحد های تولیدی استان اصفهان

یا پول بده یا بمیر !یا پول بده یا بمیر !
دبیرستاد امربه معروف اصفهان می گوید: دریافت زیرمیزی 

توسط پزشکان اصفهان به معضلی بزرگ تبدیل شده است

ثبت 4 میلیون 
تخلف رانندگی توسط 
دوربین های شهری 

اصفهان

فعالیت ۷۰۰۰ هیئت 
مذهبی در  استان 

اصفهان
رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان:

مسجد جامع اردستان به حال خود رها شده است
7 ۵8

1

روزنامه  فرهنگی، اجتماعی، 
سیاسی، اقتصادی  و ورزشی            

پنجشنبه ۲4 آبان ۱4۰۳
۱۲ جمادی الاولی  ۱44۶

۱4 نوامبر  ۲۰۲4
شماره 4۲۲۶

8 صفحه
سال چهاردهم

قیمت: 5۰۰۰ تومان

سازمان آگهی های  روزنامه زاینده رودسازمان آگهی های  روزنامه زاینده رود

031031--36۲8416736۲84167--88

فرارسیدنسالروزشهادتحضرتفاطمهزهرا)س(راتسلیتمیگوییم

در آســتانه 2۵ آبان، بیش از 2000 پرچم در شــهر نصب خواهد شد. به گزارش 
خبرگزاری بســیج اصفهان به نقل از صداوسیما، مدیرعامل سازمان زیباسازی 
شهرداری اصفهان از آذین بندی شهر در آســتانه 2۵ آبان و کنگره ملی 2۴ هزار 
شهید استان اصفهان خبر داد و گفت: تصاویری از سرداران شهید در قاب هایی 
خلاقانه با ترکیبی از گل لاله و حجله شهیدان در معابر و میدان های اصلی شهر 
نصب شده است. حمید قنادنیا با بیان اینکه به این مناسبت بیش از 2000 پرچم در 
شهر نصب خواهد شد، افزود: هم اکنون حدود ۴0 نشان با تِم لاله و حجله در این 

نقاط نصب شده، همچنین تصاویری از ۳۷0 شهید در رینگ سوم ترافیکی شهر و 
بعضی زیرگذر های اصلی اصفهان قرار گرفته است. وی ادامه داد: در منطقه ۸ نیز 
برنامه هایی ویژه هنری در خیابان ها و پارک هایی که به نام ائمه و شهدای مذهبی 
نام گذاری شده اجرا می شود. مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری اصفهان 
گفت:از دیگر اقدامات مهم، فضاسازی ویژه در گلستان شهدا است که به شکل 
گسترده ای اجرا و در کنار نشان های شهری، تلاش شده تا با یکپارچگی بصری، 

فضای معنوی و ویژه ای برای بزرگداشت شهدا فراهم شود.

جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: نیروی انتظامی که آسایش خود را برای 
ملت هدیه می دهد، حافظ امنیت، پاسدار ارزش ها و دستاوردهای انقلاب است.

به گزارش »ایرنا«، سردار قاسم رضایی روز چهارشنبه در آیین اعطای سردوشی به 
فراگیران درجه داری نیروی انتظامی در مرکز آموزشی شهید بهشتی اصفهان افزود: 
اگر انقلاب ما استمرار دارد و این شجره طیبه سرافراز و با نشاط است عنصر اصلی 
اولیه آن انسان ها هستند و نیروی انتظامی جزو این پیکره است و لحظه به لحظه 
اقدام یک پلیس، عبادت عملی است. وی اظهار کرد: مجموعه انتظامی کشور این 
افتخار را دارد که از مرزها گرفته تا جاده ها و شهرها و روستاها شبانه روز در خدمت 
نظام و ملت است. جانشین فرمانده کل انتظامی کشور افزود: ما در این عرصه در 
کشور پهناور ایران در ارتفاعات ســربه فلک کشیده شمال غرب، آب های نیلگون 

خلیج فارس، دریای عمان و مرزهای شــرقی خدمت رسانی می کنیم که این از 
افتخارات انتظامی است. وی خاطرنشان کرد: نیروی انتظامی مسئولیت امنیت 
عمومی را برعهده دارد و تکیه گاه همه دستگاه های کشور است که توفیقی بالا و الهی 
است. سردار رضایی افزود: از اینکه در میدان صبحگاه در مسیر ارتقای توانمندی 
و بصیرت در جمع جوانانی هستم که از امروز وارد خدمت مقدس می شوند بسیار 
خرسندم. جانشین فرمانده کل انتظامی کشور گفت: شما از امروز به صورت رسمی 
و با دریافت نشان خدمت وارد مجموعه انتظامی شدید و این جایگاه بر شما مبارک 
است. وی، یاد و خاطره 2۴ هزار شهید استان شهیدپرور اصفهان را گرامی داشت 
و گفت: یکی از مناطقی که در ایجاد انقلاب اسلامی نقش ویژه ای داشت استان 

اصفهان بود که پس از پیروزی انقلاب نیز در تمام مناطق کشور پاسداری کردند.

آذین بندی شهر در آستانه ۲5 آبان

جانشین فرمانده انتظامی کشور:

نیروی انتظامی حافظ امنیت، پاسدار ارزش ها و دستاوردهای انقلاب است
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 آگهی مزایده اجاره
)نوبت اول(

سعید ابریشمی راد- شهردار شاهین شهر 

شهرداری شاهین شهر در نظر دارد اجاره ماهیانه 8 واحد تجاری سیتی سنتر قلب شهر را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده، 
با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( و با شماره مزایده 5۰۰۳۰94۷۳4۰۰۰۰4۱ به صورت الکترونیکی واگذار 

نماید.
مهلت دریافت اسناد مزایده: 1۴0۳/0۸/2۴ زمان انتشار در سایت: 1۴0۳/0۸/1۴   

آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: 1۴0۳/09/0۴ تاریخ بازدید: 1۴0۳/09/0۳   
زمان اعلام به برنده: 1۴0۳/09/06 زمان بازگشایی: 1۴0۳/09/0۵   

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:
1- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشــد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده 
)در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران 

محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.
2- کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومی سامانه مزایده، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد.

۳- علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبردی سامانه: ۴19۳۴- 021

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/ پروفایل مزایده گر« موجود است.

چاپ دوم

م الف: 18۲۲3۵۲

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

آگهی فراخوان شناسایی و ارزیابی کیفی سرمایه گذاران 
به منظور مشارکت در تکمیل شبکه جمع آوری فاضلاب نجف آباد

در ازای واگذاری بخشی از پساب تصفیه خانه فاضلاب نجف آباد به روش بیع متقابل 

شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد بر اساس قوانین و مقررات مربوطه از جمله دســتورالعمل اجرایی ماده 20 قانون الحاق و مفاد قانون تشکیل 

شرکت های آب و فاضلاب مصوب سال 1۳69 و اساسنامه شرکتها، تامین مالی، احداث 100 کیلومتر شــبکه جمع آوری فاضلاب نجف آباد را در ازای واگذاری 
بخشی از پساب تصفیه شده این شهر به منظور کاربری معین و با حجم مشخص برای دوره زمانی محدود و معین به روش بیع متقابل و با شرایط ذیل، از طریق 

مناقصه عمومی به متقاضی واجد شرایط واگذار نماید. 
خلاصه شرایط مناقصه:

الف- تعهدات اصلی سرمایه گذار:
تامین مالی و احداث 100 کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب شهر نجف آباد که مشخصات اولیه آن عبارتند از: تامین لوله و متعلقات و مصالح مورد نیاز و احداث 
و لوله گذاری در اقطار 200 میلیمتر تا ۴00 میلیمتر از جنس پلی اتیلن به همراه احداث آدم روها و سایر ابنیه فنی مورد نیاز در شهر نجف آباد؛ تملک و آزادسازی 
اراضی و مسیرها و اخذ مجوز های مربوط به احداث تاسیسات؛ انجام کلیه خدمات مهندسی مورد نیاز؛ تحویل تاسیسات احداث شده به سرمایه پذیر؛ پرداخت 

هزینه های بهره برداری طرح فاضلاب مطابق شرایط مندرج در اسناد؛ احداث تاسیسات تحویل و انتقال پساب تا محل مصرف. 
ب- تعهدات اصلی سرمایه پذیر:

واگذاری حداکثر 2 میلیون مترمکعب پساب در سال در طی دوره حداکثر 2۵ ساله مطابق مشخصات کیفی مندرج در اسناد و تحویل آن به سرمایه گذار در خروجی 
تصفیه خانه فاضلاب نجف آباد. جزئیات و شرایط تعهدات سرمایه پذیر در اسناد مناقصه درج شده است.

ج-محل تصفیه خانه فاضلاب نجف آباد واقع در کمربندی جنوبی شهر نجف آباد، جاده کشتارگاه. موقعیت و شرایط آن در اسناد درج شده است.
د- سرمایه پذیر: شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 

آدرس: اصفهان، خیابان هزارجریب، خیابان شیخ کلینی، خیابان جابربن حیان 
هـ- مدت دوره واگذاری پساب و بهره برداری تجاری: حداکثر به مدت 2۵ سال پس از تاریخ شروع دوره تحویل پساب.

- دوره احداث: 2 سال مطابق برنامه زمان بندی تعیین شده در اسناد می باشد.
- محل اجرای پروژه: استان اصفهان- شهر نجف آباد

شرایط کلی سرمایه گذار:
کلیه اشــخاص حقیقی و یا حقوقی که مطابق قانون اجازه مشارکت در قراردادهای ســرمایه گذاری را دارند و امکان تامین مالی، دانش و تجربه قابل قبول در 
زمینه کارهای موضوع مناقصه را دارا بوده و حائز شرایط ذکر شده در اسناد ارزیابی کیفی گردند. از متقاضیان حائز شرایط جهت شرکت در مناقصه دعوت بعمل 

خواهد آمد.
شرایط دریافت اسناد ارزیابی:

متقاضیان شرکت در فرایند ارزیابی کیفی مناقصه و واجد شرایط، می توانند جهت دریافت اسناد ارزیابی کیفی، از ساعت ۸ صبح مورخ 1۴0۳/0۸/2۷ به سایت 
شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان به آدرسwww.Abfaesfahan.ir مراجعه نموده و اسناد را دریافت نمایند. متقاضیان موظف هستند پس از تکمیل مدارک 
خواسته شده )به همراه یک حلقه لوح فشرده حاوی فایل اسکن شــده کلیه مدارک(، را حداکثر تا ساعت 1۳ مورخ 1۴0۳/09/10 به دبیرخانه معاملات شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان به آدرس : اصفهان، خیابان هزارجریب، خیابان شیخ کلینی، خیابان جابربن حیان تحویل نمایند. متقاضیان برای کسب اطلاعات 

بیشتر می توانند با دفتر شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با شماره تلفن  : 0۳1۳۵1۳22۵۳ تماس حاصل نمایند.

نوبت اول

۳۳ هزار کودک 
مددجوی اصفهان از 
حامی برخوردار شدند



 پنجشنبه ۲۴ آبان ۱۴۰۳ / ۱۲ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۴ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۶

مدیر امور بیماری های دانشگاه علوم پزشکی کاشان:

برنامه خودمراقبتی روزانه برای مدیریت دیابت ضروری است
مدیر امور بیماری ها و مراکز تشخیصی درمانی معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: 
هم زمانی دیابت با افسردگی منجر به اشکال در کنترل قند خون، بدتر شدن عوارض دیابت و ناتوانی 
در عملکرد می شــود؛ بنابراین، گنجاندن برنامه خود مراقبتی روزانه برای مدیریت دیابت ضروری 
است. مرضیه براتی در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: مبتلایان به دیابت نسبت به مسائل مختلف 
احساس نگرانی می کنند و این نگرانی ها می تواند منجر به افزایش اضطراب در این گروه از بیماران 
شود. وی افزود: زندگی با دیابت، چالش برانگیز است و در روانپزشکی سایکوسوماتیک)اختلالات 
روان تنی(، جنبه های روانی دیابــت در بروز و کنترل این بیماری نقش به ســزایی دارد. مدیر امور 
بیماری ها و مراکز تشــخیصی درمانی معاونت درمان دانشگاه علوم پزشــکی کاشان با تأکید بر 
اهمیت خود مراقبتی در بیماران دیابتی، تصریح کرد: تکنیک های ذهن آگاهی و ورزش های بدنی 
منظم، مانند یوگا، می توانند به کاهش استرس و بهبود ســلامت کلی کمک کنند. براتی تأکید کرد: 
حفظ یک رژیم غذایی سالم نقش مهمی در مدیریت استرس و کنترل دیابت دارد و اولویت دادن 
به شــیوه های خود مراقبتی می تواند تأثیرات مثبت قابل توجهی بر زندگی روزمره بیماران دیابتی 
داشته باشد. معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت: حدود ۷.۵ میلیون نفر از جمعیت 
کشور مبتلا به بیماری دیابت هستند و در منطقه کاشان نیز ۲۷ هزار و ۳۰۰ بیمار شناسایی شده و در 
مراکز خدمات جامع سلامت تحت مراقبت دوره ای قرار دارند. مهدی دلاوری با اشاره به آغاز هفته 
ملی دیابت، اظهار کرد: نام گذاری روزها، با هدف ترویج اقدام هماهنگ برای مقابله با دیابت است 
که به عنوان یک مسئله مهم برای بهداشت جهانی برگزار می شود. وی تأکید کرد: کمپین امسال بر 
اهمیت مراقبت همه جانبه دیابت تأکید دارد و تلاش برای ارتقای ســلامت جسمی و روحی افراد 
مبتلا به دیابت نیازمند دیدگاه جامع نگر تمام ارائه دهندگان خدمات سلامت و نیز فرد بیمار است. 
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی کاشان تصریح کرد: بنا به اسناد و شواهد ۷۵ درصد از افراد 
مبتلا به دیابت بیماری خودآگاهی دارند و این در حالی است که در کشور ما حدود ۱۴ درصد جمعیت 
بالای ۲۵ سال از بیماری دیابت رنج می برند. دلاوری گفت: توانمندسازی افراد مبتلا به دیابت برای 
شناخت وضعیت جسمی و روحی آنان و حفظ پایبندی به درمان الزامی است. وی خاطرنشان کرد: 
عارضه اختلال تحمل گلوکز، احتمال ابتلا به پیش دیابت را مطرح می کند و در صورت عدم مداخله 

مؤثر و درمان به موقع اغلب آن ها مبتلا به دیابت خواهند شد.

رئیس اداره جهاد کشاورزی کاشان خبرداد

 خسارت یک میلیارد و ۵۰۰ هزار  ریالی خشکسالی به 
بخش کشاورزی در کاشان

در سال آبی گذشته و اوایل امســال به دلیل خشکســالی، بیش از یک میلیارد و ۵۰۰ هزار ریال به 
بخش کشاورزی خسارت وارد شده است. 

رئیس اداره جهاد کشاورزی کاشان با بیان این اینکه این میزان خسارت در سال آبی گذشته و اوایل 
امسال به دلیل خشکسالی به بخش کشاورزی شهرستان وارد شده گفت: از این میزان ۱۵۰ میلیارد 
ریال به بخش زراعی و ۱۳۵۰میلیارد ریال به بخش باغی شهرستان خسارت وارد شده است. علی 
محلوجی افزود: کاهش ۴۵ درصدی نزولات جوی نسبت به بلند مدت، علاوه بر کاهش منابع آب 
سطحی، باعث افت شدید منابع آب زیرزمینی و تأمین نشدن نیاز رطوبتی محصولات باغی، زراعی و 
علوفه ای منجر به بروز خسارت و کاهش تولید شده است. وی با اشاره به اینکه هر سال با تداوم روند 
خشکسالی اثرات آن بر وضعیت کشاورزی شهرستان تشدید می شود، گفت: خشکسالی متوالی 
باعث افزایش انواع آفت ها در باغ ها و مزارع شده است. هم اکنون بیش از ۱۳ هزار هکتار از اراضی 
کشاورزی کاشان زیر کشت محصولات باغی و زراعی است و از این طریق برای ۳۰ هزار نفر به طور 

مستقیم و غیر مستقیم شغل ایجاد شده است.

معماری اصیل ایرانی-اسلامی در کاشان مورد توجه گردشگران داخلی و 
خارجی قرار گرفته و همه ساله تعداد زیادی بازدیدکننده را به این بخش 
اختصاص داده است، در این راستا مدیریت شهری بازآفرینی بافت های 

ارزشمند را با رویکرد مشارکتی در دستور کار قرار داده است.
به گزارش »ایمنا«، کاشان را شهر خانه می نامند، چراکه خانه های زیبا و 
تاریخی نظر هر بیننده و گردشگری را به خود جلب می کند، خانه هایی که 
وقتی در آن پای می گذاریم، از نبوغ معماری اصیل ایرانی اسلامی متحیر 

و انگشت به دهان می شویم.
حدود ۵۴۰ هکتار بافت تاریخی در کاشان وجود دارد که ۵۰ محله تاریخی 
را شکل داده است، محلاتی که هرکدام در نوع خود غنی و پربار و بی نیاز 
از دیگر محله ها هستند که هرکدام برای خود دارای گذر، آب انبار، حمام 

مرکزی، حمام تاریخی، تکیه، مسجد و مکانی برای شست و شو است.
فرایند کنار گذاشتن بافت های تاریخی کاشان از سال ۱۳۴۰ آغاز می شود 
و طرح های ویژه نوســازی جای آن را می گیرد که نوع ساخت وســاز را 
تغییر می دهد؛ مردم منطقه بــه تدریج و تحت تأثیــر فرهنگ غرب به 
داشته ها و بافت تاریخی و اصیل کاشان بی توجه شدند و هرج و مرج در 

ساخت وسازها افزایش پیدا کرد.
اوایل دهه ۷۰ و با الگوســازی خانه های تاریخی، انگیزه حفظ خانه های 
پدری در میان مردم افزایش یافت و کمتر شــاهد تخریب این بافت ها 
بوده و هستیم؛ امروز مردم کاشان با احیای خانه های پدری خود، تاریخ 
 نیاکان و اجدادشــان را احیا و بــا پناه بردن به آن ها آرامش و نشــاط را 

تجربه می کنند.

کاشان رئیس کمیته سرمایه گذاری شهرهای تاریخی کشور
ابوالفضل زارع، سرپرست شهرداری کاشــان به خبرنگار »ایمنا« اظهار 
می کند: در نخســتین مجمعی که به نام مجمع شــهرهای تاریخی در 
اصفهان برگزار شد، کاشان به عنوان ریاست کمیته سرمایه گزاری شهرهای 

تاریخی انتخاب شد.
وی اضافه می کند: برای مجمع شــهرهای تاریخی کشور چهار کارگروه 

تســهیل و تعامل بین نهادی با محوریت شــهر مرودشــت، آموزش و 
ترویج با محوریت شــهر زواره، حفاظت و احیا با محوریت شهر نایین و 

سرمایه گذاری و مشارکت با محوریت شهر کاشان تشکیل شد.
سرپرست شــهرداری کاشــان می گوید: برای کارگروه سرمایه گذاری و 
مشارکت وظایفی از جمله پیشنهاد مشوق ها، تسهیلات و معافیت ها در 
حوزه بافت تاریخی با هدف جلب مشــارکت بخش خصوصی عمومی 
در راســتای مرمت، حفاظت و احیــای بافت تاریخی، بسترســازی و 
 تســهیل در زمینه بهره گیری از ســرمایه های فعالان بخش خصوصی 

مشخص شده است.
زارع اضافه می کند: تشکیل صندوق ســرمایه گذاری حفاظت و احیای 
بافت و ابنیه تاریخی شهرهای کشور با مشــارکت بانک ها و مؤسسات 
مالی، سازماندهی برنامه ها و پروژه های ضروری برای دستیابی به اهداف 
مجمع، مشارکت در توسعه گردشگری خلاق و ارتقای درآمدهای حاصل از 

آن در شهرهای تاریخی بر عهده کمیته سرمایه گذاری است.
وی در خصوص علت این انتخاب تصریح می کنــد: این انتخاب دارای 
علل مختلفی از جمله تجربه موفق در زمینه جذب ســرمایه گذار به ویژه 
در حوزه احیا و بازســازی خانه های تاریخی و ظرفیت های بسیار برای 
نقش آفرینی مؤثر سرمایه گذاران است که ایجاد کارگروهی مرتبط می تواند 
بستر این حضور را مهیا کند. سرپرست شــهرداری کاشان خاطرنشان 
می کند: برنامه هایی که مجموعه شهرداری کاشان در زمینه جذب بخش 
خصوصی در حوزه بازآفرینی بافــت تاریخی ارائه کرده علاوه بر جذابیت 

دارای زمینه های عملیاتی مورد استقبال مجموعه استان اصفهان است.
زارع رهاورد این انتخاب را تأثیرپذیری مثبت و اجتناب ناپذیر گردشگری 
منطقه کاشان عنوان و اضافه می کند: سرمایه گذاران به واسطه ایجاد این 
کارگروه می توانند به ریاست کاشــان هدایت می شوند و توسعه و رونق 
گردشگری، هم افزایی با سایر شهرهای دارای بافت تاریخی و استفاده 
از تجربیات آن ها در حوزه احیا و بازآفرینی بافت را برای منطقه کاشــان 

شاهد خواهیم بود.
وی تصریح می کند: الگوبرداری از پروژه های موفق سایر شهرها مرتبط با 
حوزه احیا و بازآفرینی بافت تاریخی و پیاده سازی آن بر اساس شرایط 
بومی کاشان و استفاده از ظرفیت های مدیریتی در این مجموعه ها برای 

ارتقای جایگاه این منطقه از دیگر رهاوردهای این کمیته است.

کاشان عملکرد موفقی در بازآفرینی بافت تاریخی دارد
مهــدی هوشــمندی نژاد، مدیر دفتر بازآفرینی شــهرداری کاشــان به 
خبرنگار »ایمنا« می گوید: ۱۶ شهر کشور که ظرفیت تاریخی پررنگ تری 

 نسبت به بقیه داشتند تصمیم گرفتند مجمع شهرهای تاریخی کشور را 
تشکیل دهند.

وی ادامه می دهد: از این شهرها تنها کاشان و نیشابور مرکز استان نیستند 
که این مورد اهمیت و موقعیت تاریخی منطقه کاشان را ویژه تر می کند.

مدیر دفتر بازآفرینی شــهرداری کاشــان با بیان اینکــه وحدت رویه و 
هماهنگ شــدن مدیریت شهری شــهرهای تاریخی یکی از مهم ترین 
فلسفه وجودی مجمع شــهرهای تاریخی است، عنوان می کند: یکی از 
مفاد قانونی ابلاغ شده به شــهرهای تاریخی این است که در شهرداری 
ساختار تشکیلاتی متناسب با بافت تاریخی ایجاد شود که بعضی از این 
شهرها دارای پســت اداره بافت تاریخی، ســازمان عمران و بازآفرینی، 
سازمان بهسازی و نوسازی و بعضی دارای معاونت حفظ و احیای بافت 

تاریخی هستند.
هوشمندی نژاد ادامه می دهد: برای ایجاد وحدت رویه و تبادل نظر برای 
بعضی از این شیوه نامه ها این مجمع مفید واقع می شود و می تواند در رفع 
تعارضات میان شهرداری و اداره میراث فرهنگی که فلسفه تشکیل این 
مجمع است، مؤثر واقع شود. وی با اشاره به این مطلب که در بین برخی 
شــهرداری ها و میراث تفاهمات لازم وجود ندارد، تصریح کرد: بعضی از 
این مواضع ناشی از نا آگاهی مدیریت شهری از ضوابط میراث است که با 
تبادلات اطلاعات یک وحدت رویه در برابر مواضع میراث ایجاد می شود.

 مدیر دفتر بازآفرینی شــهرداری کاشــان خاطرنشــان کرد: البته این 
موضع گیری در برابر قانون صرفاً تمکین قانون اســت ولی حداقل اگر 
ایرادی در قوانین میراث برای شهرداری ها حس می شود می توان در این 
مجمع مطرح کرد و اعتراضات مدیران شهری را بهتر و شیواتر به مراجع 

ذیربط قانونی عنوان کرد.
هوشمندی نژاد با اشاره به اینکه این مجمع دارای ۴ کمیته است، گفت: 
یکی از مهم ترین کمیته های این مجمع سرمایه گذاری و جلب مشارکت 
اســت که با عنایت به رویکرد خوب ســرمایه گذاران در حوزه بازسازی 

بافت تاریخی و تجارب موفق این منطقه به کاشان محول شد.
وی افزود: در این کمیته کاشــان تجارب خود را در اختیار دیگر شــهرها 

گذاشته و همچنین تجارب شهرهای دیگر نیز به کاشان منتقل می شود.
به گزارش »ایمنا«، کاشــان با تمدن ۸۰۰۰ ســاله ترکیبی قوی در بافت 
تاریخی سنتی دارد که بیشترین رتبه بازدید گردشگران خارجی و داخلی 

را به خود اختصاص می دهد.
احیای این بافت ویژه و متمایز می تواند در احیای فرهنگ و تمدن اصیل 
ایرانی اســلامی کارآمد باشد و امید اســت که مدیران شهری از فرصت 

پیش رو بهترین بهره را برای ارتقای صنعت گردشگری ببرند.

رئیــس دادگســتری شهرســتان کاشــان گفت: 
بیشترین گلایه مندی مردم در حوزه قضایی به علت 
طولانی شدن دادرسی ناشی از تراکم بالای پرونده ها 
در محاکم قضایی این شهرســتان است، در حالی 

که ۷۰ نفر پرونده های قضایی را بررسی می کنند.
ســیدعلی مرتضــوی فارســانی در گفت وگــو با 
»ایســنا«، اظهار کرد: کارکنان دادگستری با وجود 
کار طاقت فرسا و تعداد بالای پرونده ها، با تعهد، تقوا 
و سلامت کاری در راســتای خدمت رسانی به مردم 

تلاشی جهادگونه دارند.
وی با اشاره به مطالبات شهروندان برای حل مشکل 
اتباع، افزود: مردم در موضوع اتباع غیرایرانی تعهد 

اجتماعی داشته باشــند و در راستای امنیت محله 
به علت مسائل مالی منزل خود را به نفرات زیادی 

اجاره ندهند.
رئیس دادگستری شهرستان کاشان تصریح کرد: 
درباره معضلات حضور اتباع غیرایرانی در شــورای 
تأمین، جلسه های متعدد داشتیم و مردم برای حل 
مشکلات با مسئولان همراهی کنند تا به دور هیاهو 

و به شیوه کارشناسی نتایج مورد نظر حاصل شود.
وی تأکید کرد: مطالبات مردمی برای حل معضلات 
و ناهنجارهای اجتماعی بر اساس دستورالعمل ها 
از طریق دادســتان به نیروی انتظامی ارجاع داده 
می شود که مردم باید با همکاری خود با مأموران در 

رفع معضلات شهر و محل زندگی خود تلاش کنند.
مرتضوی فارســانی با اشــاره به منع کشتن شتر و 
دام اهلی در معابر عمومی شــهر، گفت: با توجه به 
درخواست مردم و جلساتی که با اداره دامپزشکی با 
استناد به ماده قانونی ۶۶۸ قانون مجازات اسلامی 
مبنی بر تهدید علیه بهداشــت عمومــی از ذبح دام 
در معابر عمومــی جلوگیری خواهد شــد. رئیس 
دادگســتری شهرستان کاشــان درباره درخواست 
و مطالبــات اهالی لتحــر در مورد خدمت رســانی 
شهرداری گفت: مطالبات شــهروندان را به شهردار 
کاشــان منتقل خواهم کرد تا با نگاه عدالت محور 

اتفاقات خوبی برای این منطقه رقم بخورد.

رئیس دادگستری کاشان:

تراکم پرونده باعث طولانی شدن دادرسی در محاکم کاشان شده است

فرمانده ناحیه سپاه شهرستان اردستان گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته بالغ بر ۱۴۰ برنامه در هفته بسیج در ۱۶ عنوان قرارگاهی در زمینه های مختلف فرهنگی، 
ورزشی، اجتماعی، علمی و هنری برگزار می شود. روح ا... صنعتکار در گفت وگو با »ایسنا«، اظهار کرد: کنگره ۲۴ هزار شهید استان اصفهان روزهای ۶ تا ۸ آذرماه در گلستان 
شهدای اصفهان همراه با برنامه های متنوع برگزار می شود که خانواده ها می توانند حضور پیدا کنند. در این مراسم یاد ۳۲۰ شهید شهرستان اردستان گرامی داشته می شود و 
تا کنون اقدامات قابل توجهی با استفاده از ظرفیت های شهرستان برای کنگره شهدا انجام شده است. وی با بیان اینکه روز اول آذر در سالن هفده شهریور اردستان اجلاسیه 
کنگره شهدای شهرستان با اجرای برنامه های مختلف برگزار می شود، افزود: نمایشگاهی در راستای کنگره شهدا همراه با برنامه هایی نظیر شب شعر، جشنواره سرود، 
برنامه های هنری، روایتگری رزمندگان دفاع مقدس، ورزش باستانی و اجرای نمایش در سالن وحدت اردستان برپا خواهد شد. فرمانده ناحیه مقاومت بسیج اردستان 
با اشاره به برنامه های هفته بسیج گفت: هر ساله از ۲۹ آبان تا ۵ آذر به عنوان هفته بسیج نام گذاری شده است و حوزه های بسیج در کنار پایگاه های مقاومت برنامه های 
مختلفی را برگزار می کنند. صنعتکار با بیان اینکه در سطح شهرستان اردستان ۶۳ پایگاه بسیج فعالیت می کنند، تصریح کرد: با برنامه ریزی های صورت گرفته بالغ بر ۱۴۰ 
برنامه در هفته بسیج در ۱۶ عنوان قرارگاهی در زمینه های مختلف فرهنگی، ورزشی، اجتماعی، علمی و هنری برگزار می شود که این برنامه ها در سطوح مختلف محله ای 
تا شهرستانی است. وی اجرای رژه موتوری و خودرویی، جشنواره علمی با موضوعات مختلف، برپایی نمایشگاه دستاوردهای بسیجیان، غبار روبی گلزار شهدا، دیدار با 

خانواده های شهدا و رونمایی از المان های شهدای پارک شهرداری اردستان از دیگر برنامه های هفته بسیج شهرستان اردستان خواهد بود.

خبر روزاجرای ۱۴۰ برنامه در هفته بسیج در اردستان

عکس خبر

یادواره ۱۵۶ شهید 
خورزوق برگزار می شود

همزمــان با هفته نکوداشــت شــهر 
خورزوق و شــب شــهادت حضرت 
فاطمــه زهرا)س(، یادواره شــهدای 
شــهر خورزوق برگزار می شــود. این 
مراسم از ساعت ۱۸ امشب در ورزشگاه 
تختی شهر خورزوق برگزار خواهد شد.

مبلغان به ترویج زکات در کاشان اهتمام ورزند
نماینده ولی فقیه در کاشان ضمن تأکید بر شبکه ســازی در زکات گفت: مبلغان به ترویج زکات در 

کاشان اهتمام ورزند.
به گزارش »تســنیم«، حجت الاسلام و المســلمین سیدسعید حســینی در جلسه شورای زکات 
شهرستان کاشان با بیان اینکه مسئله زکات باید جدی گرفته شود، اظهار کرد: یکی از ارکان حکومت 

مهدوی موضوع زکات است و از این رو باید به این موضوع توجه ویژه شود.
وی ضمن تأکید بر شبکه سازی در حوزه زکات شهرستان کاشــان افزود: عظمت کاشان بر همگان 
مشخص است و نام نیک کاشــان با قرآن و نهج البلاغه عجین شده اســت، ولی با وجود تمامی 

ظرفیت ها مراجعات مردمی در حوزه معیشتی وجود دارد که قابل توجه است.
نماینده ولی فقیه در کاشان با بیان اینکه در کنار تبلیغ و امور مربوط به تبلیغ نسبت به ترویج زکات 
به ویژه زکات واجب تبلیغ کنند، تصریح کرد: خیران مؤسسات خیریه متعددی دارند اما لازم است 

یک ساماندهی در این زمینه صورت پذیرد.
حجت الاسلام مجید ســهراب زاده نیز در این جلســه از جمع آوری ۹۰ میلیارد ریال زکات واجب و 
مستحبی در شهرستان کاشان خبر داد و گفت: زکات جمع آوری شده در بخش های مختلف مورد 

استفاده قرار می گیرد و به جامعه هدف تخصیص پیدا می کند.

فرماندار شهرستان تیران و کرون:

دسترسی آسان به کتابخانه های عمومی موجب افزایش 
استقبال مردمی خواهد شد

فرماندار شهرستان تیران و کرون گفت: دسترســی آسان به کتابخانه های عمومی موجب افزایش 
استقبال مردمی خواهد شد.

به گزارش »ایمنا«، علی محمدی کیا در جلسه تجلیل از کتابداران کتابخانه های عمومی تیران و کرون 
اظهار کرد: افزایش کتابخانه های عمومی در نقاط مختلف شهری و روستایی برای تسهیل دسترسی 

مردم، بر میزان عضویت در این مراکز و میزان مطالعه می افزاید.
وی افزود: در مدت یک سال گذشته یک باب کتابخانه عمومی در شهر عسگران برای خدمت رسانی 
به مردم بخش کرون احداث شده که از مطالبات دیرینه این منطقه بود و این موضوع باعث تسهیل 
دسترسی مردم شــد. فرماندار تیران و کرون ادامه داد: فاصله طولانی برای مردم بخش کرون تا 
کتابخانه شهر تیران، انگیزه عضویت را کاهش داده بود اما با افتتاح کتابخانه عسگران شرایط آسان 

شده و عضویت مردم این منطقه در کتابخانه عمومی و امانت کتاب افزایش یافته است.
محمدی کیا با بیان اینکه زمینه برای افزایش تعداد کتابخانه در بخش مرکزی و کرون این شهرستان 
وجود دارد، تصریح کرد: راه اندازی کتابخانه های مســاجد و کتابخانه های مشارکتی در تأمین این 

زیرساخت فرهنگی و هنری نقش دارد.
وی یادآورشــد: افزایش منابع کتاب از جمله دیگــر نیازهای کتابخانه های عمومی اســت که باید 

شهرداری ها، وزارت فرهنگ و ارشاد و مردم با نذر کتاب به تحقق آن کمک کنند.
فرماندار تیران و کرون رویدادهای کتابخوانی را از دیگر ضرورت های توســعه فرهنگ مطالعه بیان 
کرد و اذعان کرد: همایش کتابخوانی، معرفی کتاب، ایجاد انس و انگیزه بین دانش آموزان و کتاب و 
تبلیغات شهری با محوریت اثر مطالعه از جمله اقدامات مؤثر برای توسعه فرهنگ کتابخوانی است 

که با مدل های جذاب باید اجرا شود.
محمدی کیا به ارائه برنامه های جذاب در کتابخانه های عمومی اشــاره کرد و گفت: زمینه ســازی 
حضور دانش آموزان و کودکان در کتابخانه های عمومی برای فرهنگ سازی فراهم و طرح و مسابقه 
برای شــور در موضوع مطالعه اجرا شود. وی برپایی نمایشــگاه های دائمی و موقت کتاب را نیز از 
ضرورت های این حوزه برشمرد و خاطرنشان کرد: دسترسی به کتاب های جدید و به روز و متناسب با 
سلایق مردم جز دغدغه های شهروندان بوده که این موضوع توسط اداره فرهنگ و ارشاد با همکاری 

مؤسسات قابل پیگیری خواهد بود.

با مسئولان

 آران و بیدگل باید از 
تک محصولی خارج شود

نماینده مردم کاشان و آران و بیدگل در مجلس 
با اشــاره ظرفیت های منطقــه آران و بیدگل، 
گفت: آران و بیدگل باید از تک محصولی خارج 
شود. مصطفی معینی در گفت وگو با »تسنیم«، 
با بیان اینکه آمدن مســئولان به منطقه یقیناً 
دســتاوردهایی را دارد، اظهــار کــرد: یکی از 
دستاوردها مطلع شــدن مسئولان کشوری از 
دغدغه ها و مشکلات منطقه، ارائه پیشنهادات 
برای تسریع در روند اجرای پروژه و پیگیری و 
در دســتور کار قرار دادن موضوعات منطقه در 
مراجع ملی است. وی افزود: بیمارستان امام 
حســن)ع( آران و بیدگل ۹۵ درصد پیشرفت 
فیزیکی دارد و امیدواریم با پیگیری های صورت 
گرفته تا پایان ســال افتتاح و به بهره برداری 
برسد و دانشــگاه علوم پزشــکی کاشان نیز 
اهتمام دارد تا این پروژه تکمیل و به بهره برداری 
برسد. وی با اشــاره به اجرا و پیشرفت پروژه 
جاده گرمســار، افزود: این پــروژه  یک پروژه 
دولتی است و برآورد می شــود چهار الی پنج 
هزار میلیارد تومان اعتبــار نیاز دارد. وی گفت: 
پیش از این ۵۰ میلیارد تومان اعتبار ســالانه 
اختصاص پیدا می کرد، اما بــا پیگیری های 
صورت گرفته به ۲۰۰ میلیارد تومان افزایش پیدا 
کرد، اما باز این بودجه با توجه به نیاز این پروژه 
به اعتباری قابل توجه بسیار کم است. معینی 
با بیان اینکه برای پیگیری ویژه اجرای پروژه 
گرمسار بالغ بر ۲۰ جلسه تاکنون برگزار شده در 
حالی که مسیر این جاده مقصد را ۳۰ کیلومتر 
نزدیک تر می کند و یکی از راهکارها برای اجرای 
این پروژه آن اســت که با وزارت نفت مذاکره 
شــود تا به میزان صرفه جویی سوخت صورت 
گرفته با اجرای این پروژه در ساخت این محور 
سهیم باشد که این مهم در دستور کار قرار دارد. 
وی با اعلام آمادگی وزارت راه و شهرسازی برای 
اجرای پروژه جاده گرمسار با مشارکت بخش 
خصوصی تأکید کرد: اخذ کرســی مســتقل 
نمایندگی برای شهرستان آران و بیدگل یکی از 
موارد در دستور کار است، چرا که در حال حاضر 
نماینده مردم کاشــان و آران و بیدگل نماینده 

بیش از ۵۰۰هزار نفر است.

اخبار

عکس: مهـر

استان

بازآفرینی شهری بافت تاریخی کاشان با رویکرد مشارکتی

در پناهِ امنِ خانه



تشدید نظارت ها بر بازار میوه و تره بار اصفهان

فعالیت میدان مرکزی میوه وتره بار در  رصد تعزیرات
با افزایش قیمت برخی از صیفی جات و میوه ها، تعزیرات حکومتی در میدان مرکزی میوه و تره بار 
اصفهان نظارت های خود را تشــدید کرده است. به گزارش خبرگزاری صدا و ســیما،  این اقدامات 
به منظور جلوگیری از سودجویی و تأمین حقوق مصرف کنندگان در حال اجراست. در میدان مرکزی 
میوه و تره بار اصفهان، جایی که تأمین کننده اصلی میوه و تره بار برای اصفهانی ها و استان های همجوار 
است، تعزیرات حکومتی به منظور نظارت بر فرایند ورود و خروج و قیمت گذاری، فعالیت های خود 

را به طور جدی ادامه می دهد. 
با افزایش قیمت برخی از صیفی جات و میوه ها، گشــت های تعزیرات به میدان آمده اند تا از دست 
سودجویان کوتاه کنند و عدالت را به بازار بازگردانند. اتحادیه عمده فروشان و خرده فروشان نیز در این 
راستا با تعزیرات همکاری می کنند تا از اجحاف در حق مردم جلوگیری شود. نظارت ها تنها به میدان 
مرکزی محدود نمی شود؛ بلکه در سطح شهر و در واحد های توزیع کننده نیز ادامه دارد و چرخه توزیع 
به دقت رصد می شود. بازرسان جهاد کشاورزی، سازمان صمت و اداره کل تعزیرات حکومتی، با گوش 
شنوای خود آماده اند تا صدای شکایت های مردمی را بشــنوند و به آنها پاسخ دهند. این اقدامات 
به منظور حفظ آرامش بازار و تأمین نیاز های اساسی مردم انجام می شود، تا در این روز های پرچالش، 

همگان بتوانند از میوه های تازه و باکیفیت بهره مند شوند.

 تعیین تکلیف ۲۹۸ میلیارد تومان کالا های انبار  
اموال تملیکی در استان اصفهان

۲۹۸ میلیارد تومان کالا های انبار اموال تملیکی در استان اصفهان تعیین تکلیف شد. دادستان عمومی 
و انقلاب مرکز استان اصفهان گفت: با توجه به وضعیت موتورسیکلت ها، خودرو ها و اموال موجود در 
پارکینگ ها و انبار های سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی، دادستانی در راستای ساماندهی 
این کالا ها در اسرع وقت و در کمترین زمان ممکن دستورات لازم را صادر کرد.  سید محمد موسویان 
ارزش کالا های تعیین تکلیف شده از ابتدای امسال تاکنون را بیش از ۲۹۸ میلیارد تومان دانست و 
افزود: در این مدت بیش از ۱۷۰ میلیارد تومان کالا ترخیص، ۱۰ میلیارد تومان امحا و ۱۱۸ میلیارد تومان 
کالا به فروش رفته است. وی با اشاره ۱۷ بازدید از سازمان اموال تملیکی و اداره کل گمرکات استان 
از ابتدای امسال تاکنون افزود: تعیین ارزش کالا های مکشوفه و بهای آن، تنظیم اظهارنامه متروکه، 
قفسه بندی سالن انبار های محل نگهداری اموال، عملیاتی شدن سامانه صدور قبض الکترونیک و 
عملیاتی شدن فروش اموال با شناسه از نتایج این بازدیدها است. موسویان با اعلام آمادگی دستگاه 
قضایی استان در اجرای اقدامات لازم به منظور احقاق حقوق تمامی شهروندان، بر ضرورت تحمیل 

نشدن هزینه های گزاف به مردم و رسیدگی دقیق به پرونده های کالا های ضبط شده تأکید کرد.

 برگزاری رزمایش کنترل و پایش مراکز عرضه آفت کش
در  استان اصفهان

همزمان با سراسر کشور، رزمایش کنترل وپایش مراکز عرضه آفت کش ها در استان اصفهان آغاز 
شد. مدیر کنترل سموم و واحد های گیاه پزشکی استان در حاشــیه این رزمایش که از شهرستان 
فلاورجان به دلیل وجود بیشترین تعداد مراکز عرضه سموم در استان اصفهان آغاز شده است، گفت: 
به منظور جلوگیری از فروش سموم قاچاق، تقلبی، غیرمجاز و تاریخ گذشته، رزمایش کنترل و پایش 

واحد های عرضه کننده آفت کش ها در استان برگزار شد. 
ندا حاتمی با اشــاره به اینکه این طرح به صورت ویژه در اســتان به مدت یک هفته برگزار می شود، 
 افزود: فعال بودن ســامانه مانیتورینگ، رعایت شرایط بهداشــتی از جمله داشتن تهویه مناسب،

حضور مسئول فنی در فروشــگاه، نحوه نگهداری اصولی، ارائه فاکتور های خرید و فروش معتبر و 
برچسب قیمت از اهداف این رزمایش است.

چند روزی است بحث صدور قبض های سنگین برق برای 
برخی از واحدهای تولیدی استان انعکاس زیادی داشته 
که »ایرنا« اصفهان به بررســی آن پرداخته است. به گزارش »ایرنا«، چند 
روزی است برخی تولیدکنندگان مستقر در شهرک های صنعتی استان به 
ویژه شهرک صنعتی مورچه خورت اصفهان نسبت به صدور قبض های برق 
با مبالغ سنگین معترض هستند و ابراز می کنند قبض های برق کارخانه ها 
و واحدهای تولیدی در آبان ماه امسال با افزایش چند ۱۰ برابری نسبت به 
ماه قبل از ســوی توانیر و بدون هیچ اطلاع قبلی صادر شده است. بررسی 
خبرنگار »ایرنا«، نشــان می دهد، این قبض ها با اخطار قطعی برق برای 
بیشتر واحدهای صنعتی بزرگ واقع در شهرک های صنعتی اصفهان صادر 
شــده اســت و برخی مدیران این واحدها به »ایرنا« گفتند نه در ماجرای 
خسارات قطعی های بدون برنامه برق در تابستان امسال و نه در حال حاضر 
که بدهی های سنگین بر روی قبض های آبان ماه صادر شده، هیچ کسی 
پاســخگوی واحدهای تولیدی نیست و مســئولین برق هم به شکایات 

واحدهای تولیدی توجهی نکرده اند.

اعمال »هزینه ترانزیت«، علت افزایش مبلغ قبض های برق واحدهای 
صنعتی

سخنگوی صنعت برق استان اصفهان در این پیوند به »ایرنا« گفت: امسال 
تا این لحظه، تعرفه برق جدیدی در بخش صنعت به شــرکت های توزیع 
برق ابلاغ نشده و افزایش مبلغ قبض های برق واحدهای صنعتی نسبت به 

دوره های قبل به دلیل اعمال »هزینه ترانزیت« بر روی این قبض ها و قانونی 
است. داوود قاسمی ادامه داد: هزینه مطالبه شده در قبض های آبان، بابت 
»هزینه ترانزیت« از اردیبهشت ماه تا زمان صدور قبض هاست و در ماه های 
بعد این هزینه یک ششــم تا یک هفتم این دوره خواهد بود. وی تصریح 
کرد: هزینه  ترانزیت انرژی به معنی پرداخت حق استفاده از خطوط انتقال 
انرژی برق در سطوح ولتاژی توزیع، فوق توزیع و فشار متوسط است. وی 
یادآور شد: شرکت های توزیع نیروی برق پیش از این برای مصارف بیشتر 
از یک مــگاوات، هزینه  ترانزیت انرژی برق را به صــورت تکلیفی دریافت 
می کردند اما بر اساس مصوبه وزارت نیرو، مشترکین با توان مصرفی بیش 
از ۳۰ کیلووات تا یک مگاوات نیز باید هزینه ترانزیت انرژی برق را پرداخت 
کنند. قاسمی تأکید کرد: دلیل اتخاذ این تصمیم آن است که مشترکین با 
مصرف بالای ۳۰ کیلو وات دارای این امکان هستند که برق مورد نیازشان را 
از بورس انرژی و نیروگاه های برق تأمین کنند و قیمت برقی که هم اکنون 
در بورس انرژی عرضه می شود، بر اساس عرضه و تقاضا و تنها شامل هزینه 
تولید است و اگر قرار باشد شرکت های توزیع این برق را تأمین کنند قیمت 
آن ها ۱.۳ برابر بیشتر خواهد شــد که دلیل آن اضافه شدن هزینه توزیع و 
انتقال است. سخنگوی صنعت برق استان اصفهان یادآور شد: پیش از این 
تعرفه ها بر اساس »دیماند صنعتی« تعیین می شد، اما این هزینه تقریباً 
حذف شده و تنها برای مشترکین با مصرف بیشتر از ۳۰ کیلو تا یک مگاوات 
هزینه  ترانزیت انرژی بر اساس فرمول ها و جداول مربوطه محاسبه و لحاظ 
می شود. قاســمی گفت: اقتصاد انرژی یکی از بحث های مهمی است که 

برای کاهش و از بین بردن ناترازی انرژی باید به آن توجه ویژه ای داشت، 
پیش از این اگر یک واحد صنعتی مشترک برق دیماندی با توان ۱۰۰ کیلو 
وات بود، چه برق مصرف می کرد و چه این توان را مصرف نمی نمود، دست 
کم باید هزینه ۹۰ درصد این تــوان ۱۰۰ کیلوواتی یعنی تعرفه ۹۰ کیلووات را 
پرداخت می کرد، اما با اعمال هزینه  ترانزیت انرژی اگر یک واحد صنعتی 
تنها ۴۰ کیلووات برق مصرف کند، هزینه این ۴۰ کیلو وات و هزینه  ترانزیت 
همین توان مصرفی را پرداخت می کند و این به نفع کسانی است که با اصلاح 

خطوط تولید برق کمتری مصرف می کنند. 
وی خاطرنشــان کرد: محدودیت های برق در تابستان امسال، بسیاری از 
واحدهای صنعتی را به خرید انرژی بــرق از بورس علاقمند کرد و از این رو 
وضع چنین تعرفه هایی زمینه ساز تقویت زیرساخت های توزیع و انتقال 
برق، کاهش مشکل ناترازی و تأمین برق پایدار خواهد شد که در نهایت به 

نفع مجموعه صنعت خواهد بود.

صنایع از قطعی برق زمستانی مستثنی هستند
سخنگوی صنعت برق استان اصفهان گفت: زمستان امسال صنایع استان 
از قطعی برق زمستانی مستثنی هستند و برای مقابله با ناترازی ها در بخش 
خانگی و تجاری مدیریت بار برنامه ریزی و اجر شده است. قاسمی ادامه 
داد: بر اساس این برنامه ها که از ۲۰ آبان اجرایی شده، چهار زمان ۲ ساعته 
برای خاموشی بخش های خانگی و تجاری از ساعت ۹ الی ۱۱، ۱۱ الی ۱۳، 
۱۳ الی ۱۵ و ۱۵ الی ۱۷ در نظر گرفته شده است. وی تصریح کرد: فیدرهای 
بخش خانگی و تجاری یکسان است و مشترکین این ۲ بخش می توانند 
جدول های خاموشی را بر روی سایت شرکت توزیع برق مناطق و اپلیکیشن 

»برق من« با توجه به شناسه قبض برق خود مشاهده کنند.

اطلاع رسانی لازمه اتخاذ تصمیمات اقتصادی
به هر صورت هرچند اخذ »هزینه ترانزیت« براساس مستندات شرکت های 
توزیع برق کاملًا قانونی اســت اما بهتر بود با اطلاع رسانی به موقع آگاهی 
رسانی کاملی در این مورد صورت می گرفت به ویژه آنکه، کارخانه ها با توان 
مصرفی ۳۰ کیلو تا یک مگاوات برای شرکت های توزیع برق کاملًا شناخته 
شده هستند. از این رو استاندار اصفهان چند روز پیش در نامه ای خطاب 
به محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور، خواهان بازنگری در قبوض 
صادره برای واحدهای صنعتی شد. مهدی جمالی نژاد در این نامه تصریح 
دارد: پیرو ابلاغیه شرکت توانیر مورخه سوم مهر با موضوع ابلاغ مصوبات وزیر 
محترم نیرو در خصوص بهای برق مشترکین صنعتی از آنجا که بر اساس 
ماده ۳ تصویب نامه هیئت وزیران در آیین نامه اجرایی ماده ۲۴ قانون بهبود 
مستمر محیط کسب و کار درخصوص بنگاه های اقتصادی باید حداقل یک 
ماه پیش از اعمال هرگونه تغییرات نرخ به اطلاع ذینفعان رسیده و به نحو 

مقتضی از طریق وب سایت های اقتصادی اطلاع رسانی گردد. 
 به گزارش »ایرنا«، تعداد مشــترکان برق اســتان اصفهان یک میلیون و
 ۲۰۰ هزار مشــترک اســت که از این تعداد ۹۶۰ هزار مشــترک خانگی و 

۱۲۰۰مشترک هم اداری است.

کارشناس اقتصاد گفت: با توجه به پتانســیل های موجود در اصفهان، این استان 
با تقویت نظام آموزشی، حمایت از اســتارتاپ  ها و توسعه زیرساخت  های فناوری 
می تواند به قطب اقتصاد دانش بنیان تبدیل شود. علیرضا صدیقی در گفت و گو با 
»بازار«، با اشاره به اینکه در دنیای امروز کشورهای مختلف به دنبال توسعه اقتصاد 
خود از طریق بهره برداری از دانش و نوآوری هستند، اظهار کرد: اقتصاد دانش بنیان 
به اقتصادی اطلاق می شــود که در آن تولید و خدمات بر پایه دانش و فناوری  های 
نوین شکل می گیرد. وی با بیان اینکه اصفهان، به عنوان یکی از استان  های مرکزی 
ایران با تاریخ و فرهنگ غنی، پتانسیل  های فراوانی برای تبدیل شدن به یک قطب 
اقتصاد دانش بنیان دارد، افزود: در حقیقت اقتصاد دانش بنیان می تواند به افزایش 
بهره  وری صنایع مختلف کمک کند؛ با اســتفاده از فناوری  های نوین و دانش روز، 
شرکت  ها می توانند فرایندهای تولیدی خود را بهینه  سازی کرده و هزینه  ها را کاهش 
دهند؛ این امر به ویژه در صنایع ســنتی اصفهان مانند صنایع دســتی و تولیدات 
صنعتی می تواند تأثیرگذار باشد. این کارشناس اقتصادی با تأکید بر اینکه توسعه 
اقتصاد دانش بنیان می تواند منجر به ایجاد مشاغل جدید و باکیفیت شود، گفت: با 
راه اندازی استارتاپ  ها و شرکت های نوآور، فرصت  های شغلی متنوعی برای جوانان 
فراهم می شود؛ این موضوع می تواند به کاهش نرخ بیکاری در اصفهان کمک کند 
و جوانان را به ماندن در شــهر خود ترغیب نماید. وی ادامه داد: یک اقتصاد مبتنی 
بر دانش می تواند ســرمایه  گذاران داخلی و خارجی را جذب کند؛ با ایجاد محیطی 
مناسب برای نوآوری و فناوری، اصفهان می تواند به عنوان یک مقصد جذاب برای 
سرمایه  گذاری شناخته شود و این سرمایه  گذاری  ها می توانند به رشد اقتصادی و 

ارتقای زیرساخت  ها کمک کنند.

توسعه اقتصاد دانش بنیان با توجه به شرایط زیست محیطی اصفهان
صدیقی با اشاره به اینکه اقتصاد دانش بنیان بر پایه استفاده بهینه از منابع و کاهش 
آسیب  های زیست محیطی استوار است، گفت: با توجه به مشکلات زیست  محیطی 
که اصفهان با آن مواجه است، توسعه این نوع اقتصاد می تواند به حفظ منابع طبیعی 
و ارتقای کیفیت زندگی شهروندان کمک کند. وی ادامه داد: نظام آموزشی باید به 

گونه ای طراحی شــود که مهارت  های لازم برای ورود به بــازار کار دانش  بنیان را به 
دانش آموزان و دانشجویان آموزش دهد؛ ایجاد دوره  های تخصصی در زمینه فناوری 
اطلاعات، مهندسی نرم افزار، بیوتکنولوژی و سایر رشته  های مرتبط می تواند به تربیت 
نیروی انسانی ماهر کمک کند. این کارشناس اقتصادی تأکید کرد: دولت و نهادهای 
خصوصی باید از اســتارتاپ  ها حمایت کنند. این حمایت می تواند شــامل تأمین 
مالی، مشاوره و ایجاد فضاهای کاری مناسب باشد. برگزاری مسابقات استارتاپی 
و نمایشگاه های فناوری نیز می تواند به شناسایی ایده های نوآورانه کمک کند. وی 
ادامه داد: همچنین ایجاد زیرساخت  های مناسب از جمله پارک  های فناوری، مراکز 
تحقیقاتی و آزمایشــگاه  های تخصصی می تواند به تسهیل فعالیت  های تحقیق و 
توسعه کمک کند؛ این مراکز باید به همکاری نزدیک با دانشگاه  ها و صنایع بپردازند تا 
نیازهای واقعی بازار را شناسایی کنند. صدیقی با تأکید بر اینکه ترویج فرهنگ نوآوری 
در جامعه یکی از عوامل کلیدی در موفقیت اقتصاد دانش بنیان است، گفت: برگزاری 
کارگاه  ها، سمینارها و رویدادهای علمی می تواند به تشویق افراد به ایده  پردازی و 
نوآوری کمک کند. همچنین رسانه  ها می توانند نقش مهمی در ارتقای آگاهی عمومی 
نســبت به اهمیت اقتصاد دانش بنیان ایفا کنند. وی با بیان اینکه برقراری ارتباط 
با دانشگاه  ها، مراکز تحقیقاتی و شــرکت  های خارجی می تواند به انتقال دانش و 
فناوری کمک کند، گفت: این همکاری  ها می توانند شامل تبادل استاد، دانشجو و 

پروژه  های مشترک تحقیقاتی باشند.

فرصتی بزرگ برای توسعه اقتصادی استان اصفهان
این کارشناس اقتصادی با اشاره به اینکه اقتصاد دانش بنیان نه تنها یک ضرورت 
بلکه یک فرصت بزرگ برای توسعه اقتصادی اصفهان است، تصریح کرد: با توجه به 
پتانسیل های موجود در این استان، اگر اقدامات لازم در زمینه تقویت نظام آموزشی، 
حمایت از استارتاپ  ها، توسعه زیرســاخت  های فناوری و ترویج فرهنگ نوآوری 

انجام شود، اصفهان می تواند به یک قطب مهم اقتصاد دانش بنیان تبدیل شود. 
 صدیقی گفت: این تحولات نه تنها به رشد اقتصادی استان کمک خواهد کرد بلکه

 کیفیت زندگی شهروندان را نیز ارتقا خواهد داد.

ظرفیت های اصفهان برای تبدیل شدن به قطب اقتصاد »دانش بنیان« خبر روز
کارشناس بازار خودرو:

افزایش تولید، راه بازار خودرو را از دلار جدا کرد
ابراهیم شجاعت، کارشناس بازار خودرو می گوید: قیمت دلار در بازار آزاد طی هفته های گذشته 
به صورت هیجانی نوسان پیدا کرد ولی تغییرات نرخ دلار تأثیری بر بازار خودرو نداشت چراکه 
میزان تولید خودروهای داخلی در طول ســه سال گذشته رشــد خوبی را تجربه کرد. همچنین 

واردات منجر به زنده شدن امید در دل بازار خودرو شد.
به گزارش خبرنگار »ایراســین«، گزارش های میدانی از کاهش قیمت خودروهای داخلی در 
طول پاییز ۱۴۰۳ حکایت می کند. اگرچه این کاهش با شــیب تندی در جریان نبود ولی قیمت 
اکثر خودروهای پرطرفدار تولید داخل و مونتاژی افت پیدا کرد. قیمت ها در بازار خودرو در حالی 
 طی دو ماه گذشــته سوار بر مدار نزول شــد که بهای دلار در بازار غیر رســمی تا نیمه های کانال

 ۷۰ هزار تومان پیشروی کرد. 
ابراهیم شــجاعت، کارشــناس بازار خودرو در رابطه با عدم تأثیرپذیری قیمــت خودرو از روند 
صعودی نرخ دلار در بازار غیررســمی به »ایراســین« می گویــد: قیمت دلار در بــازار آزاد طی 
هفته های گذشته به صورت هیجانی نوسان پیدا کرد ولی تغییرات نرخ دلار تأثیری بر بازار خودرو 
نداشــت که این موضوع به افزایش تولید داخلی و واردات خودرو باز می گردد. در واقع میزان 
تولید خودروهای داخلی در طول ســه سال گذشته رشــد خوبی را تجربه کرد و در کنار افزایش 
تولید، واردات منجر به زنده شــدن امید در دل بازار خودرو شــد. درنتیجه رشد تولید و واردات 

خودرو سبب شد بازار نسبت به اتفاقات اخیر و افزایش قیمت دلار واکنشی نشان ندهد.
این کارشــناس بازار خودرو ادامه می دهد: تولیدکنندگان و واردکنندگان طی سه سال گذشته 
به میزان تقاضا خودروهای لوکس با قیمت بــالا یعنی بیش از یک میلیارد تومان در بازار عرضه 
کرده اند و به همین جهت تلاطم های ارزی تأثیر زیاد بر قیمت خودرو نداشته است. علاوه بر این 
افزایش عرضه باعث شــده بعضی از خودروهای وارداتی و مونتاژی با بهای کمتری در بازار آزاد 

نسبت به قیمت درب کارخانه یا شرکت به فروش برسد.
بررسی های میدانی نشــان می دهد قیمت خودروهای داخلی و مونتاژی در جریان معاملات 
بازار آزاد طی دهه ســوم آبان ماه نیز تا ۱۰۰ میلیون تومان کاهش یافت، بــرای نمونه پژو ۲۰۷ 
 اتوماتیک پانوراما با افت ۱۴ میلیون تومانی با قیمت یک میلیارد و ۱۵ میلیون تومان معامله شد، 
 ســهند S به عنوان محصول جدید ســایپا افت قیمت شــش میلیون تومانــی را تجربه کرد و 
با بهای ۵۰۰ میلیون تومان در بازار به فروش رسید. همچنین باید به قیمت کوییک GXL اشاره 
 کرد که طی روزهــای اخیر با کاهش قیمــت دو میلیون تومانی با قیمــت ۴۳۲ میلیون تومان 
عرضه شــد. در میان خودروهای مونتاژی هونگچی H۵ با افت ۹۵ میلیــون تومانی پرچم دار 

کاهش قیمت ها در بازار خودرو بود. 
اکنون این خودرو با قیمت ســه میلیارد و ۲۶۵ میلیون تومان در بازار عرضه می شــود. قیمت 
فیدلیتی پرستیژ نیز در هفته جاری ۳۲ میلیون تومان ارزان شد تا خریداران در ازای این اتومبیل 
لوکس دو میلیارد و ۳۲۵ میلیون تومان بپردازند. لاماری هیبرید و کی ام ســی J۷ به ترتیب با 
ریزش ۲۵ و ۱۵ میلیون تومانی مواجه شدند و با قیمت دو میلیارد و ۳۲۰ میلیون تومان و یک 

میلیارد و ۶۱۵ میلیون تومان در بازار به فروش رسیدند.
اگرچه جو حاکم بر بازار خودرو طی روزهای گذشــته با وجود رشــد نرخ دلار در بازار غیررسمی 
 ELX کاهشی بود ولی قیمت تعداد انگشت شماری از اتومبیل های تولید داخل مانند پژو پارس
حدود ۱۰ میلیون تومان و دنا پلاس شش ســرعته ۱۶ میلیون تومان افزایش یافت. شجاعت 
دراین باره توضیح می دهد: قیمت بعضی از خودروها به ویژه محصولات پرطرفدار طی روزهای 
اخیر بالا رفت که این روند افزایشی در میان تولیدات ایران خودرو محسوس تر بود. علت اصلی 
این موضوع به عدم به روز رســانی قیمت های کارخانه باز می گردد و اکنون تفاوت قیمت بین 
کارخانه و بازار آزاد این خودروها بسیار زیاد اســت. از طرفی این خودروها در شمار محصولات 
پرفروش و پرطرفدار بازار قــرار می گیرند. از این رو این خودروها برخلاف ســایر اتومبیل های 

داخلی و مونتاژی نسبت به تلاطم های ارزی واکنش نشان دادند.

اخبار

خبر

افزایش تعطیلات می تواند 
اقتصاد را تقویت کند؟

کابینه تایلند دو تعطیلات دیگر را در سال 
آینده تصویب کرد تا مردم را به ســفر در 
تعطیلات آخــر هفته طولانــی ترغیب و 
گردشــگری را تحریک کند و از دومین 
اقتصاد بزرگ آســیای جنوب شــرقی 
حمایــت کنــد. مقامــات دولتــی این 
کشــور اعلام کردند که تعطیــلات ویژه 
در ۲ ژوئن و ۱۱ آگوست ســال آینده، به 
مردم این امکان را می دهد که سفرهای 

طولانی تری را برنامه ریزی کنند.

عکس خبر

رئیس سازمان توسعه تجارت:

ضوابط ثبت سفارش 
 آیفون های تجاری 

به زودی اعلام می شود
رئیس سازمان توســعه تجارت ضمن اشاره 
به اینکه اجازه اولیه اظهار گوشــی های آیفون 
وارداتی با رویه مســافری به گمرکات کشور 
اعلام شــده، درباره ثبت سفارش گوشی های 
آیفون وارداتی با رویه تجاری نیز گفت که این 
موضوع در حال بررسی است و ضوابط آن در 

آینده نزدیک اعلام خواهد شد. 
به گزارش »ایسنا«، محمدعلی دهقان دهنوی 
اظهار کرد: بر اســاس هماهنگی هایی انجام 
شده این اجازه به گمرک داده شد که ثبت اظهار 
اولیه گوشی های آیفون مدل ۱۳ به بعد را آغاز 
کنند؛ بنابراین افرادی که از ماه جاری )آبان( 
به صورت مسافری گوشــی وارد کشور کردند، 
می توانند اظهار اولیه خــود را به گمرک اعلام 
کننــد. وی در ادامه افزود: بعــد از اظهار اولیه 
در چند روز آینده در سامانه جامع تجارت این 
امکان برایشــان ایجاد می شود که با پرداخت 
عوارض بتوانند گوشی های خود را ثبت سفارش 
و مورد اســتفاده قرار دهند. وی در ادامه بیان 
کرد: موضوع ثبت سفارش گوشی های آیفون 
وارداتی با رویــه تجاری نیز در حال بررســی 
است، که طبق ضوابط مشــخصی و در آینده 

نزدیک اعلام خواهد شد. 
دهقان دهنــوی در گفت وگو با صداوســیما 
درباره ثبت سفارش گوشــی های آیفونی که 
قبل از ماه جاری به صورت مسافری وارد کشور 
شده اند نیز خاطر نشان کرد: تعداد قابل توجهی 
گوش های آیفون از قبل وارد کشــور شــده، 
که برای ثبت ســفارش آنها تا چند روز آینده 

راهکاری ابلاغ خواهد شد.
 پیش تر اعلام شده بود؛ حقوق ورودی مربوط 
در سال جاری در خصوص گوشی های بیش 
از ۶۰۰ دلار مطابق ردیف ۶۰ جدول شــماره ۱۶ 
قانون بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور، ۱۵ درصد 
در رویه تجاری و ۳۰ درصد در سایر رویه ها و در 
خصوص گوشی های ۶۰۰ دلار و پایین تر از آن 
مطابق مقررات مربوط در رویه تجاری ۵ درصد 

و در سایر رویه ها ۶ درصد خواهد بود.

 پنجشنبه ۲۴ آبان ۱۴۰۳ / ۱۲ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۴ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۶
اقتصاد

ماجرای افزایش تعرفه برق صنایع اصفهان چیست؟

هم قطعی برق، هم افزایش تعرفه!
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رئیس اداره میراث فرهنگی اردستان:

مسجد جامع اردستان به حال خود رها شده است

سرپرست فرمانداری اردستان گفت: مساجد جامع اردستان و زواره 
و مسجد بنکوئیه زواره که در فهرست ثبت جهانی قرار گرفتند با کمک 

همه دستگاه های متولی مورد پایش قرار می گیرند.
به گزارش »تســنیم«، علیرضا فرح بخش در جمع خبرنگاران، اظهار 
کرد: مساجد جامع مدال افتخار و شناسنامه و هویت یک شهرستان 
است و وقتی به مســاجد جامع شهرســتان ها نگاه می کنیم موضوع 

مذهبی بودن آن را می رساند که برای اقامه نماز آن را بنا کرده اند.
وی افزود: پیشینیان برای ایجاد چنین مکان هایی زیبایی و مستحکم 
بودن بنا را در نظر گرفته و اقدام به ســاخت مســجد بــرای نیاز خود 
کرده اند و باید این شناســنامه را ما حفظ کنیم و برای مســائل دینی 
یک فضیلت و ثواب جداگانه ای دارد که باید مدیریت آن هم به شکل 

صحیح خود انجام شود.
سرپرســت فرماندار شهرســتان اردســتان گفت: مدیریت این گونه 
مکان ها به صورت دولتی و مردمی انجام می شود که میراث فرهنگی 
قطعاً باید دید ویژه ای داشــته باشــد و ضمن رعایــت پروتکل های 
مخصوص خود اقدام کنند و کاری تخصصی است که باید نظارت روی 
آن انجام شود و اگر خادمی قرار است انتخاب شود به گونه ای باشد که 

آموزش های لازم را ببینند و اختیارات لازم را هم داشته باشد.
وی افزود: ظرفیت یک شــهر مربوط به مســاجد جامع است که باید 

مسائلی را رعایت کنند و یک پروتکل واحد باید حرف اول و آخر را بزند 
و متخصصین در این حوزه به طور مستمر مســائل را پیگیری کنند و 
سپس موضوع هیئت امنا است که مراسم ویژه ای را برگزار می کنند و 
اعتماد خیرین به اینگونه افراد موجب برگزاری مراسم مذهبی خوب 
شده است.فرح بخش تأکید کرد: مسجد جامع اردستان هم باید یک 
خادم دلسوز را برای مسجد در نظر بگیرند تا موارد را پیگیری کند و به 
صورت پاره وقت کار کند و یک اقدام خیلی خوبی است تا مسجد رونق 
پیدا کند و بخش دولتی هم کمک می کند تا کمک هزینه آن را تأمین 
کند و موضوع بیمه آن ها هم انجام شود و قسمت هایی که نیاز به ترمیم 
دارد باید مورد بازسازی قرار گیرد و در موضوع اعتبارات هم برای آن در 

نظر گرفته شده که مساجد جامع را در اولویت قرار می دهیم.
سرپرست فرمانداری شهرستان اردستان گفت: تصمیم هایی باید برای 
مساجد جامع گرفته شود تا مشکلشان برطرف شود و وقتی به سمتی 
حرکت کردیم تا بعضی از مراســم  در این مکان برگزار نشــود مردم و 
مسئولان هم همراهی خواهند کرد و تبعیضی در این خصوص نخواهد 
بود.  هیئت امنا هم حتماً نیاز به آموزش دارند که این موضوع را انجام 
دهند ومساجد جامع باید پایش آن انجام شود و مشکلات احصا شود 
تا اقدامات لازم در این خصوص انجام شــود و می خواهیم به بهترین 

نحو ممکن اداره شود.

مساجد جامع اردستان و زواره در آستانه ثبت جهانی قرار دارد
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان 
اردستان نیز با بیان اینکه مســجد جامع اردستان متولی ندارد، گفت: 

متأسفانه این مسجد به حال خود رها شده است.
نرگس بهشاد اظهار کرد: مساجد جامع اردستان و زواره در آستانه ثبت 
جهانی قرار دارد که باید یک سری مسائل را رعایت کرد و بعضی موارد 
تأثیر گذار هستند و آن مراسمی است که در این مکان ها برگزار می شود 

که باید ساماندهی شوند تا شاهد ضربه زدن به بنا نشود.
وی گفت: برای زنده و پویایی مسجد جامع اردستان و زواره نیاز است 
تا بعضی از برنامه های شــاخص انجام شود، اما باید کولرهای آبی که 
در روی بناها قرار گرفته جمع آوری شوند و لوله کشی آب ها جمع آوری 
شوند تا به بنای مسجد خسارت نزند و جمع آوری بنرها و پرچم های 

اضافی باید به شکلی باشد تا هویت مسجد حفظ شود.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی شهرستان 
اردستان اظهار کرد: متولی مساجد جامع باید مشخص شود و ضمن 
بیمه شدن کارهای مساجد پیگیری شود و الان متولی ندارد و مسجد 
 جامع اردستان به حال خود رها شده و سیستم های صوتی هم به بنا 
ضربه می زند که باید مد نظر قرار گیرد و صورتجلســه ای آماده شود تا 

بتوانیم آن را انجام دهیم.

»خورش ماست« اصفهان ثبت جهانی شد
رئیس کمیسیون گردشگری و صنایع  دستی اتاق بازرگانی اصفهان گفت: »خورش ماست« اصفهان 
با دریافت نشان جغرافیایی بین المللی و قرارگیری در فهرست میراث ناملموس یونسکو ثبت جهانی 
شد. به گزارش »ایرنا«، خورش ماست یک پیش غذای سنتی است که از ترکیب گوشت، ماست، 
شکر و زعفران تهیه می  شود. مژگان ایزدی روز چهارشنبه در گفت  و گو با »ایرنا« افزود: خورش ماست 
اصفهان موفق به دریافت نشــان جغرافیایی بین المللی از آژانس جهانی مالکیت معنوی) یکی از 
زیرمجموعه های سازمان یونسکو( شد. وی ادامه داد: پرونده خورش ماست اصفهان با همکاری و 
مشارکت اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان و حمایت های مالی و معنوی 

اتاق بازرگانی اصفهان در فهرست آثار ناملموس جهان به ثبت رسید.
ایزدی گفت: خورش ماست یکی از جذابیت های گردشــگری غذای اصفهان محسوب می شود و 
گردشگرانی که این شهر را به عنوان مقصد ســفر خود انتخاب می کنند، تمایل زیادی برای میل آن 
دارند. وی اظهار کرد: غذاهای هر شــهر و اقلیم می تواند معرف فرهنگ و هویت آن خطه باشــد و 
از سویی این موضوع یکی از ظرفیت های مغفول مانده گردشــگری در ایران است که باید فعالان 

گردشگری بیش از پیش از این موضوع به منظور ایجاد جذابیت برای گردشگران بهره بگیرند.
رئیس کمیسیون گردشــگری و صنایع دســتی اتاق بازرگانی اصفهان گفت: »دوغ و گوشفیل« و 
»بریان« نیز از دیگر خوراکی ها و غذاهای حوزه میراث ناملموس اصفهان است که اگر ثبت نشوند 
به نام دیگر شهرها به ثبت خواهند رســید. ایزدی افزود: غذا بخشی از میراث ناملموس هر منطقه 

محسوب می شود و ثبت آثار ملموس و ناملموس موجب رونق گردشگری خواهد شد.
به گزارش »ایرنا«، فهرست میراث فرهنگی ناملموس یونسکو)سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی 
سازمان ملل متحد( شامل آثار فرهنگی و معنوی کشورهای مختلف است که بین نسل های مختلف 
هر کشور منتقل و تا به امروز حفظ شده اند. خورش ماســت، گز و بریان اصفهان ثبت ملی هستند 
و گز اصفهان سال گذشــته از آژانس جهانی مالکیت معنوی که زیرمجموعه یونسکو است، نشان 
جغرافیایی بین المللی گرفت. »خورش ماست« از ماست چکیده، گوشت گردن گوسفند، زعفران و 
شکر تهیه می شود و در آن کمی خلال بادام یا گردو و گاه گلاب هم می ریزند. خورش ماست در قدیم 
یک غذای اصلی درباری بود ولی امروزه به عنوان پیش غذا مصرف و بصورت سرد با زرشک یا مغز 
پسته سرو می شود. شهر تاریخی اصفهان علاوه بر ابنیه و آثار تاریخی، میراث فرهنگی ملموس و 
ناملموس و رشته های متعدد صنایع دستی  که این شــهر را به عنوان »شهر خلاق یونسکو« مطرح 

کرده از تنوع در خوراک، هنر آشپزی و شیرینی پزی منحصر بفردی برخوردار است.

درخواست تکمیل موزه منطقه ای اهواز از وزیر میراث فرهنگی
 نماینده مردم اهواز، باوی، کارون و حمیدیه در مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه ســاخت 
موزه منطقه ای اهواز سال ها با روندی کُندی همراه بوده و اتمام این طرح هنوز در هاله ای از ابهام قرار 
دارد گفت: از وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خواسته شد برای تکمیل این طرح 

نیمه تمام، چاره اندیشی شود. 
سید محســن موســوی زاده در گفت و گو با »ایرنا« بیان کرد: طی دیدار اخیری که با وزیر میراث 
فرهنگی ،گردشــگری و صنایع دســتی داشــتم بر ضرورت تکمیل پروژه موزه منطقه ای اهواز و 
حمایت از موزه داران شخصی تأکید شــد. وی با بیان اینکه در اهواز موزه ای با شرایط مناسب و در 
شأن مردم اهواز وجود ندارد، گفت: در این دیدار از وزیر درخواست شد تا بودجه ای لازم برای تکمیل 
موزه منطقه ای اهواز اختصاص یابد.عضو کمیسیون آموزش مجلس با بیان اینکه حمایت از موزه 
داران شخصی در راستای گسترش فرهنگ بومی و محلی مهم اســت، افزود: موزه بومی، محلی 
و شــخصی»حاج خلیل دهیمی« یکی از موزه های شهرستان حمیدیه اســت که برای نگهداری و 
ایجاد زیرساخت لازم برای بازدید عموم نیازمند توجه و حمایت است. موسوی زاده به ظرفیت های 
حوزه گردشگری در خوزستان اشاره کرد و گفت: به دلیل موقعیت مستعد گردشگری اهواز  توسعه 

زیرساخت های پذیرش گردشگر همچون افزایش هتل در این منطقه ضروری است.

اخبار

و  ی  شگر گرد  ، فرهنگی ث  میرا ره  ا د ا ئیس   ر
صنایع دستی شهرستان اردستان اظهار کرد: متولی 
مساجد جامع باید مشخص شود و ضمن بیمه شدن 
کارهای مساجد پیگیری شود و الان مسجد جامع 

اردستان متولی ندارد و به حال خود رها شده است

خوراک های ســنتی دیار تاریخی نصف جهان خاصه آش های محلی اش 
به تناسب فصل های مختلف سال، پای ثابت سُفره های مردمان این خطه 
محسوب می شــود؛ »اوماج چغندر« یکی از آنهاست که بسیار خوشمزه، 
خوشرنگ و در سوز سرمای پاییز و زمستان، حسابی به مذاق اصفهانی ها 

می چسبد.
به گزارش »ایرنا«، چغندر پخته شــده یا »لبو« یکی از خوراک های بسیار 

مقوی است که مایه اصلی آش اوماج اصفهانی را تشکیل می دهد.
لبو یکی از سالم ترین سبزیجات از خانواده اسفناجیان حاوی روی، مس، 
منیزیم، فسفر، ویتامین ب ۶ و تیامین است. نام دیگرش »شلغم خونین« 
است. چغندر قرمز پخته شده از قدیم نماد برکت و روزی بوده است که به 

ویژه در شب یلدا میان دیگر خوراکی های رنگارنگ به چشم می آید.
برای تهیه این آش، ابتدا چغندرها را رنده می کنند و در آب می پزند، سپس 
در ظرف جداگانه آرد را با کمی آب مخلوط و به لبو اضافه می کنند. پس از 
اینکه طعم مواد خوب باهم ترکیب شد کمی نمک به آن می افزایند و در انتها 

نیز با سرکه سفید یا قرمز، آش را سرو می کنند.
اوماج)آماج( در لغت نامه دهخدا به قطعه های بسیار کوچک خمیر به  اندازه 
ماش یا عدس گفته می شود که دلیل نامگذاری این آش نیز همین است.

اوماج در ترکی به معنی »وَرز دادن« است و تعبیری است که به شکل دادن 
خمیر وسط کف دست ها اشاره می کند.

روش دیگر تهیه این آش به این صورت است که ابتدا آرد را بعد از سه بار الک 
کردن داخل ظرف می ریزند و وسط آن را با دست خالی می کنند، سپس 
کم کم به آن آب اضافه می کنند طوری که خمیر شــود و به دست نچسبد. 
پس از افزودن مقداری نمک و زردچوبــه، آن را خوب ورز می دهند، آنگاه 
خمیر را بین کف دو دســت قرار داده و آن را می چرخانند به طوری که خُرد 

شود و این خُرده ها همان اوماج یا آماج است که باید خشک شود.
در روش قدیمی تر طبخ این آش، ابتدا آرد را روی تخته چوبی ریخته، روی 

آن آب پاشــیده و با کف دســت آن را به هم می زنند تا خمیر درست شود. 
از آن خمیر، دانه هــای ریز و نامنظمی به  اندازه عدس، درســت می کنند. 
سپس اوماج ها را در کف سینی ریخته و در مقابل آفتاب قرار می دهند تا 

نیم خشک شود.
در ادامه، اوماج ها را به آش اضافه کرده و آن را مرتب هم می زنند تا به هم 

نچسبند. زمانی که اوماج ها به اندازه کافی باد کند، آش نیز آماده است.
این خوراک بومی ســاده و آسان، برای درمان ســرماخوردگی، رماتیسم 
 مفصلی، تقویت معده و سیســتم ایمنی بدن، ســم زدایــی و کم خونی 

به کار می رود.
در برخی نقاط اصفهان از جمله مناطق کوهستانی غرب این استان، دسر 
خوشمزه شبیه به اوماج چغندر بین اهالی مرسوم است. آنها آب لبوی پخته 
شده را به جای آرد با کمی کشــک تازه محلی می جوشانند و پس از اینکه 
کمی قوام آمد روی آن نعناع داغ می ریزند و به صورت نوشیدنی یا با نان 
خشک ریز شده سرو می کنند. اهالی بومی این مناطق به این ترکیب »کله 

جوش« یا »کالجوش« می گویند.

 ۲۰ هنرمند برجســته اصفهانی آثار خود را در ســی و هفتمین نمایشــگاه 
ملی صنایع دستی عرضه می کنند. 

به گــزارش خبرگــزاری صداوســیما، معــاون صنایــع دســتی اداره کل 
 میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان اصفهان گفت: در 
سی و هفتمین نمایشگاه ملی صنایع دستی در تهران ۱۶ غرفه در یک فضای 
۲۷۰ متر مربعی در اختیار هنرمندان اصفهان اســت تا رشته های مختلف 
 صنایع دســتی به ویژه رســته های دارای نشــان بین المللی جغرافیایی را 

در معرض نمایش قرار دهند. 
نورا... عبداللهی با بیان اینکه این نمایشگاه از ۲۳ تا ۲۶ آبان امسال در محل 
دائمی نمایشگاه بین المللی تهران برگزار می شــود، افزود: نمایشگاه ملی 
صنایع دستی رویداد مهمی محسوب می شــود از این رو معرفی، ترویج، 
بازاریابی و نشست های مشترک درباره مســائل مختلف از جمله عرضه و 
فروش در آن می تواند برای هنرمندان صنایع دستی اصفهان تعیین کننده 
باشــد.وی گفت: علاوه بر غرفه اداره کل میراث فرهنگی استان اصفهان که 
در سالن شماره ۷ نمایشگاه ملی صنایع دستی برپا می شود، هنرمندان و 

صنعتگران این خطه نیز در سالن های 8 تا ۱۰ به عرضه آثار هنری می پردازند. 
عبداللهــی افزود:در ایــن نمایشــگاه هنرمندانی از روســتا های »ایراج« 
شهرســتان خور و بیابانک و »مِهرگرد« شهرســتان ســمیرم با غرفه های 

اختصاصی خود آثار کاربافی و بافته های داری را به نمایش می گذارند.
وی با اشاره به شــعار سی و هفتمین نمایشــگاه ملی صنایع دستی یعنی 
»شهر و روستا، محور وفاق و توسعه هویت بنیان« افزود: در این نمایشگاه، 
هنرمندان کاشان )به عنوان شهر جهانی نساجی سنتی(، گلپایگان )به عنوان 
شهر ملی منبت( و شهرضا )به عنوان شهر ملی ســفال( به همراه روستای 
مهرگرد و ایراج به منظور تبیین این شعار، حضور چشمگیری خواهند داشت.

عبداللهی گفت: تاکنون ۲۰ رشته صنایع دســتی اصفهان ثبت جغرافیایی 
 و ملی شــده که از این میان چهار رشــته مینــاکاری، قلمکاری، کاشــی 
هفت رنگ و قلمزنی نشــان بین المللی جغرافیایی دریافت کرده و به ثبت 
جهانی رسیده اســت. ۶۰۲ رشته صنایع دســتی در دنیا شناسایی شده که 
۲۹۹ مورد مربوط به ایران و از این تعداد ۲۰۰ رسته متعلق به استان تاریخی 

و هنرپرور اصفهان است.

حضور ۲۰ هنرمند برجسته اصفهانی در نمایشگاه ملی صنایع دستیطعم لذیذ »اوماج چغندر« اصفهانی ها در سوزِ سرما

 پنجشنبه ۲۴ آبان ۱۴۰۳ / ۱۲ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۴ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۶

مفاد آراء
8/261 آگهي ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامه قانون تعييــن تکليف وضعيت ثبتي و 

اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
برابر راي شــماره 140360302210003466 مــورخ 1403/07/11 هيات اول/ دوم 
موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک جنوب شرق اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
آقاي حسين عباسيان به شناسنامه شماره 2336  کدملي 1289707741 صادره  فرزند 
حسن در ششدانگ يک باب خانه به مساحت 109/57  متر مربع پلاک شماره 99 اصلي 
 واقع در اصفهان بخش 6  حوزه ثبت ملک جنوب شــرق اصفهان تائيد )انتقال عادي و 
مع الواسطه از طرف سيف اله سليمانی فرد و محمد ورنانخواستی که بموجب سند شماره 
6181 مورخ 1331/05/11 دفترخانه 65 اصفهان بعنوان مالک رسمی قسمتی از پلاک 

99 اصلی ميباشد( محرز گرديد ه است.
 لذا به منظور اطلاع عمومــي مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آ گهي مي شــود در 
 صورتي که اشخاص نســبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند 

مي توانند از تاريخ انتشار اولين  آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم 
و پس از اخذ رســيد، ظرف مدت يک ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکيت صادر خواهد شد. 
تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/09
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/24

م الف: 1816430  حميد رضا خسروي  رئيس ثبت اســناد و املاک جنوب شرق 
اصفهان

مفاد آراء
8/262 آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آيين نامــه قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي و اراضي و ساختمان هاي فاقد سند رسمي
 برابــر آرا صــادره هيــات هــاي موضــوع قانــون تعييــن تکليــف وضعيــت
 ثبتي اراضي و ســاختمان هاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي منطقه غرب 
 اصفهان تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضيان محرز گرديده اســت لذا مشخصات

 متقاضيان و املاک مورد تقاضا به شــرح زير به منظور اطــلاع عمومي در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود . در صورتي که اشخاص نســبت به صدور سند مالکيت 
متقاضيان اعتراضي داشته باشــند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يکماه 

از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضايي تقديم نمايد. 
رديف 1- برابر راي شماره 14418 مورخ 1403/08/07 هيات سوم مالکيت آقای اصغر 
معماريان به شناسنامه شــماره 47137 کدملي 1280896957 صادره اصفهان فرزند 
مصطفی  در ششــدانگ يکباب کارگاه به مساحت 1104/47 متر مربع پلاک 64 اصلي 
واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک غرب اصفهان مالکيت متقاضی طبق ســند 
انتقالی 138492 مورخ 1395/09/25 دفترخانه 98  اصفهان تائيد و محرز گرديده است.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1403/08/09
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/24

 م الــف: 1816788  شــهرياري رئيــس منطقه ثبت اســناد و امــلاک غرب 
اصفهان 

اعلام مفقودی اعلام مفقودی 

برگ کمپانــی خــودروی ســواری لیفــان 620  مدل 
 1391 بــه رنــگ ســفید - روغنی بــه شــماره پلاک

 ایران 53-664  ج 62  و شــماره موتــور Y00876354 و 
شــماره شاســی NAKNF4216BB104969 و شناســه 
ملی خــودرو IRLD911VYPF104969  بــه نام پروین 
 مشرف قهفرخی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط

 می باشد.



رئیس اداره امور بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان:

پروانه ای های اصفهان ۵۸ نفرند
رئیس اداره امور بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان گفت: در حال حاضر، 
۵۸ بیمار ای بی )EB( در اصفهان زندگی می کنند. از این میان، ۲۷ نفر زن و ۳۱ نفرشان مرد هستند.

شهربانو مظاهری در گفت وگو با »ایسنا« بیان کرد: بیماری بال پروانه ای یا ای بی )EB( اختلالی 
ژنتیکی اســت که فرد بر اثر نقص در تولید یــک نوع پروتئین خاص برخی علائم روی پوســتش 
نمایان می شــود. درواقع، پوســت دو لایه به نام های اپیدِرم و دِرم دارد که در افراد سالم میان این 
دو، قلاب های پروتئینی از جنس کراتین یا کلاژن می توان یافت. این قلاب های پروتئینی مانع از 

حرکت لایه ها می شوند.
او ادامه داد: بیماران ای بی )EB( بین لایه های اپیدِرم و دِرم پوستشان قلاب های پروتئینی ندارند. 
همین مسئله سبب می شود که کوچک ترین فشــار یا مالش به ساییده شدن این دو لایه و ایجاد 
تاول و زخم های دردناک منجر شود. معمولًا پوست این بیماران به شدت خشک و شکننده است. 

تاول  و زخم پوستی نیز اصلی ترین علامت این بیماری به حساب می آید.
رئیس اداره امور بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به دیگر علائم 
ای بی )EB( توضیح داد: ریزش مو، مشکل در تنفس، دندان ها و گوارش، تغییرشکل ناخن، مشکل 
در مفاصل و تغییر شکل اندام ها نیز از دیگر علائم این بیماری است که شاید به اندازه تاول  و زخم  برای 
عموم شناخته شده نباشند. مشکل گوارش آن ها گاهی به انجام جراحی نیز منجر می شود. ممکن 

است مری این افراد چسبندگی و به عمل نیاز پیدا کند.
 )EB( یک در ۵۰۰هزار است، تصریح کرد: ای بی )EB( مظاهری با ذکر این نکته که شــیوع ای بی
به هیچ وجه واگیردار نیست و در ازدواج های فامیلی بیشــتر مشاهده می شود. درمان این بیماران 
بیشتر علامتی است و نیازمند محافظت پوستی هستند. این افراد برای جلوگیری از آسیب دیدگی 

پوستشان باید به چندین نکته و رعایت برخی اقدامات توجه کنند.
او با نظر به اقدامات محافظتی برای ای بی )EB( خاطرنشــان کرد: اجتناب از گرمای بیش از حد، 
استعمال روغن ها و پمادهای نرم کننده پوست، استفاده از لباس های نخی و ساده و نرم، استعمال 
پانسمان و بانداژهای مخصوص به این گروه، مراقبت از پوست تاول زده و زخمی، درمان عفونت  و 
مشکلات تغذیه ای، مراقبت های توانبخشــی، مانند فیزیوتراپی و کاردرمانی در شمار این اقدامات 

درمانی قرار می گیرند.

بیماران پروانه ای اصفهان نشان دار شده اند
رئیس اداره امور بیماری های معاونت درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان سپس با نظر به تعداد 
بیماران ای بــی )EB( در اصفهان توضیح داد: در حال حاضر، ۵۸ بیمــار ای بی )EB( در اصفهان 
زندگی می کنند. از این میان، ۲۷ نفر از آن ها زن و ۳۱ نفرشــان مرد هســتند. از نظر سنی نیز باید 
گفت که بین این افراد نوزاد ۷ماهه تا فرد ۳۲ ســاله دیده می شود. این ۵۸ نفر مربوط به آمار کل 
استان اصفهان به جز کاشان و آران و بیدگل مربوط می شود و زیرنظر دانشگاه علوم پزشکی اصفهان  

قرار دارند.
مظاهری با اشــاره به این موضوع که از ســال ۱۳۹۷ ای بــی )EB( جــزو بیماری های خاص و 
صعب العلاج قرار گرفته است، یادآور شد: بر اساس این تصمیم، بســته حمایتی نیز ویژه بیماران 
ای بی )EB( به کوشش وزارت بهداشت تبیین شد. تا سال ۱۴۰۱ بیماران پروانه ای در مراکز درمانی 
دولتی خدمات دریافت می کردند، اما از این سال با مطرح شدن صندوق حمایت از بیماران خاص 
و صعب العلاج در بیمه سلامت ایران، تحت پوشش این مجموعه قرار گرفتند. تأمین اجتماعی نیز 

افراد ای بی )EB( را بیمه می کند.
او با اشــاره به انواع خدماتی کــه بیماران ای بــی )EB( می توانند دریافت کنند، ادامــه داد: افراد 
بال پروانه ای از طریق بیمه ســلامت، می توانند خدمات مختلفی را ماننــد انواع ویزیت، خدمات 
توانبخشی، آزمایش، رادیولوژی، خرید انواع کرم و لوسیون، اورتز و پروتز، آندوسکوپی، جراحی و 

بستری دریافت کنند.

استاندار اصفهان:

بازنگری در حوزه پدافند غیرعامل اصفهان ضروری است

استاندار اصفهان گفت: بازاندیشــی و بازنگری در حوزه پدافند غیرعامل 
این استان ضروری است و باید توجه خاصی به این حوزه داشته باشیم.

مهدی جمالی نژاد در جلسه شورای پدافند غیرعامل استان در استانداری 
اصفهان افزود: دانشجوهای باسواد و نیروی انسانی خلاق و توانمند در 
این استان وجود دارد اما با ابزارهای قرن بیستم نمی توانیم مسائل کنونی 
قرن بیســت و یکم را حل کنیم. وی ادامه داد: اتفاق های خیلی خوب و 
ارزشمندی در زمینه پدافند غیرعامل و بحران در کشــور رخ داده اما در 
استان ها با آفت ها و مسائل و مشکلاتی مواجه است. استاندار اصفهان 
اظهار کرد: دســتورالعمل های خوبی در این زمینه طراحی شده است و 
امیدواریم بتوانیم این اســتان را در این زمینه مجهز و توانمند کنیم تا به 
عنوان یک استان قدرتمند در مرکز کشور، سایر استان ها را هم پشتیبانی 
کند. وی اضافه کرد: اصفهان در مرکز کشور واقع شده و حجم قابل توجهی 
از زیرساخت های صنعتی، شیمیایی، هسته ای، نظامی، دفاعی، نفتی، 

پتروشیمی و کشاورزی در این استان قرار دارد.
جمالی نژاد با بیان اینکه اصفهان می تواند به عنوان استان نمونه و پایلوت 
در زمینه پدافند غیرعامل در کشور مطرح شود، خاطرنشان کرد: باید در 
زمینه پدافند غیرعامل به جد ورود پیدا کنیم تا این حوزه در اوج قرار گیرد 
و مدیریت استان برای کمک به تکمیل زیرساخت ها در این زمینه آمادگی 
لازم را دارد. وی بیان کرد: برگزاری جلســه های فصلی و منظم شــورای 
پدافند غیرعامل در استان با حضور رئیسان کارگروه ها از اهمیت ویژه ای 

برخوردار اســت و در صورت لزوم باید این جلسه ها به صورت هفتگی و 
ماهیانه برگزار شود. استاندار اصفهان ابراز امیدواری کرد که جلسه امروز 
تلنگری برای آینده استان باشد و جلسه های آینده به صورت میدانی در 
مناطق و شرکت های مختلف برگزار شود. وی افزود: جدا شدن معاونت 
امنیتی انتظامی از معاونت سیاســی و اجتماعی در استانداری اصفهان 
یک فرصت برای حوزه پدافند غیرعامل است که باید مورد توجه بیشتری 
قرار گیرد و این مجموعه باید وقت بیشتری را صرف بازدیدها و نظارت ها 

در این زمینه کند.

استمرار خدمات ضروری به مردم، مهمترین هدف سازمان پدافند 
غیرعامل است

معاون بسیج و امور استان های سازمان پدافند غیرعامل گفت: استمرار 
ارائه خدمات ضروری و پیشــگیری از قطع خدمات رســانی به مردم، 
مهمترین هدف نظام پدافند غیرعامل کشور اســت. سردار محمدعلی 
قمی، در شورای پدافند غیرعامل استان در اســتانداری اصفهان افزود: 
ارائه خدمات به مردم از جمله آب، برق، گاز، سوخت و نان در قالب یک 
دستورالعمل بیست و چهار گانه و در دســتورالعمل ده گانه دیگری ارائه 
شده است. وی با اشاره به دســتورالعمل های عملیاتی ده گانه سازمان 
پدافند غیرعامل گفت: دستورالعمل شهید نیلفروشان در حوزه مقابله با 
تهدیدهای احتمالی، شهید زاهدی در حوزه سایبری، شهید فخری زاده در 

حوزه پرتویی، شهید باکری در حوزه حفاظت از زیرساخت های با اهمیت 
بالا و شهید بروجردی در حوزه شــیمیایی ارائه شده است. به گفته وی، 
دستورالعمل های شــهید کاظمی در حوزه مقابله با تهدیدهای احتمالی 
استانی، شــهید حجازی در حوزه صیانت از مردم در شرایط اضطراری، 
شهید چمران در حوزه الکترونیک، شــهید عارفیان در حوزه بهداشت و 
درمان و تداوم کارکرد نانوایی ها در شــرایط اضطــراری نیز از جمله این 
دستورالعمل های عملیاتی است. معاون بسیج و امور استان های سازمان 
پدافند غیرعامل خاطرنشان کرد: دشمنان در ۴۵ سال گذشته تهدیدهای 
مختلفی را علیه کشور ما داشتند و هنر ما این است که  آسیب ها را کاهش 
دهیم تا این تهدیدها مؤثر واقع نشود. وی با بیان اینکه ماهیت تهدیدهای 
طبیعی تغییر نمی کند اما تهدیدهای حوزه انسان ساز هر روز در حال تغییر 
است، اضافه کرد: مقابله با این تهدیدها، شناخت آسیب ها و مصون سازی 
زیرساخت ها، جزو مؤلفه های اصلی پدافند غیرعامل است. سردار قمی با 
بیان اینکه ۲۲ سال از تشکیل سازمان پدافند غیرعامل در کشور می گذرد، 
افزود: قانون پدافند غیرعامل ۱۲ شــهریور ســال ۱۴۰۲ توسط مجلس 
شورای اسلامی تصویب و توسط رئیس جمهور شهید آیت ا... رئیسی به 
دستگاه ها ابلاغ شد. وی بیان کرد: این سازمان با هدف سیاستگذاری، 
افزایش بازدارندگی، کاهش آسیب پذیری، تداوم فعالیت های ضروری 
و ارتقای آموزش و پایداری ملی و مقاوم سازی زیرساخت های حساس 
کشور و تسهیل مدیریت بحران در برابر انواع تهدیدها در حوزه های زیستی، 
الکترونیک، شیمیایی، هسته ای، سایبری و مدیریت پیشگیرانه در مقابل 
تهدیدهای جدید تشکیل شده اســت. معاون بسیج و امور استان های 
ســازمان پدافند غیرعامل با بیان تنوع حوزه تهدیدهای دشمنان ادامه 
داد: تلاش این است که با شناسایی و رفع آســیب ها، اینگونه تهدیدها 
بر دارایی های مردم و زیرســاخت هایی که به شــهروندان خدمات ارائه 
می دهند، اثرگذار نباشد و خدمات رســانی به مردم استمرار یابد. سردار 
قمی اظهار کرد: تداوم کارکردهای ضروری در دستگاه ها، کاهش آسیب 
پذیری و برگشت پذیری جزو مواردی است که همواره در دستور کار پدافند 
غیر عامل قرار دارد و دستگاه های مختلف را با استفاده از دستورالعمل های 
ابلاغی نسبت به این امر راهبری می کند. وی افزود: زیرساخت های مهم، 
قابل حفاظت و حساسی در اصفهان وجود دارد و موضوع پدافند غیرعامل 
در این استان به صورت جدی پیگیری می شود و امیدواریم با مدیریت 

استاندار اصفهان در این حوزه بتوانیم بهتر از گذشته عمل کنیم. 
 به گــزارش »ایرنا«، در نخســتین شــورای پدافند غیرعامل اســتان، 
 حکم اســتاندار اصفهان بــه عنوان رئیس شــورای پدافنــد غیرعامل 

این استان اعطا شد.

اخبار جامعه
 پنجشنبه ۲۴ آبان ۱۴۰۳ / ۱۲ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۱۴ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۶

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل اصفهان بر ضرورت اتخاذ 
تدابیر پیشگیرانه از کلاهبرداری و اقدامات متقلبانه در حوزه پیش فروش خودرو، 
مسکن و طلا تأکید کرد. به گزارش »ایرنا«، محمد محسنی در نشست تخصصی 
پیشگیری از کلاهبرداری در حوزه پیش فروش مسکن و خودرو در دادگستری 
اصفهان افزود: یکی از مسائل ضروری در راســتای رصد پرونده های قضایی در 
حوزه کلاهبرداری و به تبع آن کاهش ورودی این پرونده ها، بررســی راهکارهای 
پیشگیرانه در این حوزه و ارتقای سطح آگاهی های عمومی است. وی، ضابطه مند 
شدن انتشار آگهی های فروش و پیش فروش اموال در فضای مجازی و رصد آن 
توسط پلیس تخصصی به ویژه در قبال آگهی هایی که اقدام به اخذ بیعانه می کنند 
را از بهترین راهکارهای پیشگیرانه دانست. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری کل اصفهان افزود: به نظر می رسد اگر سایت های فروش مانند 
»دیوار «و »شیپور« مواردی مانند احراز هویت و اعتبار سنجی حساب بانکی را جزو 

شرایط ثبت مشخصات و آگهی فروش قرار دهند شاهد جرایم کمتری در این فضا 
خواهیم بود. یه گفته وی، کلاهبرداری به عنوان یکی از مهمترین جرائم علیه اموال 
و مالکیت محسوب می شود و نحوه ارتکاب جرم معمولًا در سطح کلان و جمعی 
صورت می گیرد. محسنی تأکید کرد: این  کلاهبرداری ها موجب تحمیل زیان های 
مالی و توقف فعالیت های اقتصادی و ســلب اعتماد عمومی در حوزه تجارت و 
گردش سرمایه می شود و این مسئله اهمیت پیشــگیری از وقوع کلاهبرداری را 

بیشتر نمایان می کند. 
به گزارش »ایرنا«، این نشست به میزبانی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری کل اصفهان با هدف تحقق گام دوم برنامه مصوب و ابلاغی قوه 
قضاییه و پیگیری ریزگام های این برنامه در استان و اتخاذ تدابیر پیشگیرانه برگزار 
شــد. در پایان، اعضای حاضر به بیان نظرهای کاربــردی و تخصصی و همچنین 

پیشنهادها و راهکارهای پیشگیرانه خود در این حوزه پرداختند.

مقام قضایی اصفهان:

اتخاذ تدابیر پیشگیرانه علیه کلاهبرداران پیش فروش خودرو و مسکن ضروری است

جشن ازدواج دانشجویی 
دانشگاه شریف

جشن ازدواج دانشجویی دانشگاه شریف 
عصر با حضور ۱۰۰ زوج دانشجو در دانشگاه 

شریف برگزار شد.

فعالیت ۷۰۰۰ هیئت مذهبی در استان اصفهان
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان گفت: در اســتان اصفهان بیش از ۷۰۰۰ هیئت مذهبی وجود 
دارند که در سامانه طوبی ثبت نام کرده و زیر نظر اداره تبلیغات اسلامی فعالیت می کنند. حجت الاسلام 
والمسلمین مهدی فوقی، در مراسم تکریم و معارفه رئیس جدید اداره تبلیغات اسلامی اردستان، اظهار 
کرد: انقلاب اسلامی اکنون در اوج افتخار به سر می برد ولی معیشت مردم هنوز برطرف نشده است. علاوه 
بر این مردم با مشکلاتی دست و پنجه نرم می کنند که بخشی از آن متوجه مسئولان فرهنگی است. وی 
گفت: یکی از اصلی ترین وظایف سازمان تبلیغات اسلامی توجه به نسل جوان و نوجوان است، زیرا این 
گروه سنی در محرومیت به سر می برد. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان تصریح کرد: امروز اگر 
هر مســئولی بتواند در حوزه ای که خدمت می کند در حد توان تلاش کند مشکلات مردم را برطرف کند 
بیشترین خدمت و کار را کرده است. هر مسئولی در حد توان می تواند مشکلات مردم را برطرف کند، ولی 
لازمه آن تفکر انقلابی و جهادی است. فوقی با بیان اینکه اولویت همه دستگاه های فرهنگی و اجتماعی 
باید توجه به نسل جوان و دانش آموز باشــد، گفت: اثرات تخریبی فضای مجازی امروز در جامعه قابل 
لمس اســت، بنابراین نباید از فرصت هایی که در فضای مجازی وجود دارد غافل شــویم. وی گفت: با 
برنامه ریزی های صورت گرفته بیش از ۲۰۰۰ مبلغ به صورت مستقر و مناسبتی به نواحی و مناطق مختلف 
استان اعزام می شوند. مدیرکل تبلیغات اسلامی استان اصفهان برگزاری برنامه ها ویژه دختران و بانوان 
و توانمندسازی و به روز کردن مبلغان استان را از دیگر برنامه های اداره کل تبلیغات اسلامی عنوان کرد و 
گفت: در استان اصفهان بیش از ۲۵۰ کانون فرهنگی تبلیغی که در حوزه های مختلف فعالیت می کنند، 
وجود دارد. فوقی افزود: در استان اصفهان ۲۲۰ خانه عالم در شهرها و روستاها وجود دارد که تعدادی از آنها 

در اختیار ۱۳۶ روحانی مستقر سازمان تبلیغات است.

بیشترین بارش استان اصفهان در اسلام آباد فریدونشهر ثبت شد
رئیس مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناسی اصفهان گفت: بیشترین بارندگی استان 
در شبانه روز منتهی به چهارشنبه با ۵.۹ میلی متر در »اسلام آباد موگویی« از توابع شهرستان فریدونشهر 
ثبت شد. لیلا امینی در گفت  و گو با »ایرنا« افزود: پس از اسلام آباد موگویی، خوانسار با ۲.۳، گلپایگان 
۱.۲ و فریدونشهر با ۱.۱ میلی متر دارای بیشترین بارش ثبت شــده بودند. وی با بیان اینکه بارش های  
شبانه روز منتهی به چهارشنبه در سایر مناطق استان کمتر از یک میلی متر گزارش شد، افزود: بیشترین 
سرعت وزش باد و تندباد لحظه ای در این مدت با ۶۸ کیلومتر بر ساعت در خوانسار ثبت شد. امینی گفت: 
اوج فعالیت این سامانه تا اوایل وقت امروز)پنجشنبه( خواهد بود و تا اوایل هفته آینده جو پایداری در 

استان مستقر خواهد شد.

 برخورد قضایی با گرداننده هنجارشکن در فضای مجازی
در اصفهان

با گرداننده هنجارشکن یکی از صفحات فضای مجازی با اعمال مجرمانه متعدد در اصفهان برخورد قضایی 
شد. دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان اصفهان گفت:گرداننده این صفحه مجازی با بیش از ۹۴ هزار 
دنبال کننده با تبلیغات نامناسب و ترغیب مخاطبان به هنجارشکنی و اعمال مجرمانه شامل اشاعه فساد، 
فحشا و نشر اکاذیب و دیگر موارد خلاف شرع و قانون، سعی در تشویش اذهان عمومی، تخریب دین و 
بی اخلاقی داشت. سید محمد موسویان افزود: با توجه به اهمیت موضوع، اقدامات تخصصی از سوی 
ضابط قضایی و شعبه تخصصی رسیدگی به جرائم فضای مجازی در دادسرای اصفهان اجرا و پس از تهیه 
مدارک و مستندات با دستور قضایی علاوه بر حذف محتویات و مسدودسازی این صفحه، برای گرداننده 
پرونده کیفری تشکیل شد. وی با هشدار به مروجان ناهنجاری ها و مطالب توهین آمیز در فضای مجازی 
گفت: متأسفانه برخی افراد برای جذب دنبال کننده و کسب درآمد دست به هر اقدامی می زنند، در حالی 
که تمام تحرکات هنجارشکنان در فضای مجازی تحت کنترل است. موسویان بر برخورد قضایی با عوامل 

هنجارشکن در فضای مجازی و افرادی که امنیت روانی مردم را خدشه دار می کنند تأکید کرد.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

وزیر بهداشت:

برخورد با قاتل پزشک 
یاسوجی برای دیگران 

عبرت آموز باشد 
وزیر بهداشــت با بیان اینکه جامعه پزشکی 
نســبت به موضوع یاســوج )قتل پزشــک 
متخصص قلب توسط برادر یکی از بیماران( 
نگران است، گفت: نوع برخورد با مجرم باید به 
نحوی باشد که برای دیگران عبرت آموز باشد. 
به گزارش ایسنا، دکتر محمدرضا ظفرقندی در 
حاشیه آیین افتتاحیه چهارمین »کنگره ملی 
تروما« با حضور در جمع خبرنگاران در پاسخ 
به پرســش ایســنا درباره برخی  خشونت ها 
علیه کادر درمان و اقدامات وزارت بهداشــت 
برای مقابله با این موضوع گفت: متاســفانه 
یکی از اعضــای کادر درمان بــه دلیل اصابت 
گلوله به قتل رســید. موضوع قتل پزشــک 
یاسوجی، یک موضوع تاســف بار است. من 
بر این باور هستم که پیگیری دادستانی، قوه 
قضاییه و نیروی انتظامی سبب شد که فرد به 
سرعت دستگیر شود. وزیر بهداشت گفت: نوع 
برخورد با مجرم به نحوی باشد که برای دیگران 
عبرت آموز باشــد. جامعه پزشکی نسبت به 
موضوع یاسوج نگران است و از این موضوع 
متاســف اســت. برخورد قضایی و انتظامی 
درست می بایست با این فرد صورت گیرد که 
مشــابه این اتفاق تکرار نشود. وی همچنین 
در بخش دیگــری از صحبت هایش در جمع 
خبرنگاران گفت: مســائل مربــوط به تروما، 
مرگ ومیر ناشــی از تروما و حوادث ترافیکی 
از وضعیت مطلوبی در کشور برخوردار نیست. 
وی با بیان اینکه آمار و ارقام مرگ ومیر ناشی 
از حوادث ترافیکی در کشور نسبتا زیاد است، 
افزود: با توجــه به اینکه میــزان مرگ و میر 
ناشــی از حوادث ترافیکی در کشور به نسبت 
زیاد اســت، مداخله همه جانبــه در ارتباط با 
این موضوع می بایســت انجام شود. مرگ و 
میر ناشــی از حوادث ترافیکی، یک موضوع 
چند وجهی است که مسائل پزشکی بخشی 
از آن را تشکیل می دهد. وزیر بهداشت گفت: 
می بایست آموزش های لازم درباره مواجهه با 
حوادث ترافیکی در سطح پیشرفته داده شود. 

رئیس کل دادگستری استان اصفهان گفت: با پیگیری های شورای حفظ حقوق بیت المال از ابتدای امسال تاکنون حدود ۶۶۰ میلیارد تومان عوارض آلایندگی از 
برخی واحد های تولیدی دریافت شده و انتظار می رود با همکاری واحد های تولیدی و پیگیری های کارگروه های تخصصی در این شورا با اجرای شفافیت و انضباط 

در منابع و مصارف این وجوه قانونی تا پایان سال، عوارض آلایندگی پرداخت شده به همت واحد های تولیدی دو برابر سال گذشته باشد. 
حجت الاسلام و المسلمین اسدا... جعفری از شناسایی حدود ۵۰۰ واحد آلاینده در استان اصفهان خبر داد و افزود: طبق ماده ۲۷ قانون ارزش افزوده بر مالیات 
و مصوبه ۲۷ اسفند سال ۱۴۰۱ هیئت وزیران، واحد های تولیدی آلاینده موظف هستند به نسبت میزان آلایندگی، عوارض مشخص پرداخت کنند و درآمد های 
ناشی از این عوارض لازم است صرف توسعه فضای سبز و گسترش و بهسازی ناوگان عمومی با هدف کاهش آلودگی هوا شود. نماینده قوه قضاییه در استان با 
اشاره به پرداخت حدود ۴۳۰ میلیارد تومان عوارض آلایندگی در سال ۱۴۰۲ گفت: با همکاری انسجام و پیگیری برای اجرای دقیق قانون به همت نهاد های متولی، 

واحد های تولیدی، در کنار تلاش برای کاهش آلایندگی های خود و اجرای مفاد قانون هوای پاک، برای پرداخت عوارض آلایندگی اقدام کنند. 
وی همچنین از سازمان محیط زیست و اداره امور مالیاتی خواســت تا با در نظر گرفتن وضعیت، مشکلات و مسائل واحد های تولیدی برای اعمال تخفیف ها و 

معافیت های مالیاتی قانونی، همکاری لازم را داشته باشند.

رئیس کل دادگستری استان اصفهان خبرداد

دریافت ۶۶۰ میلیارد تومان عوارض آلایندگی از واحد های تولیدی استان

عکس: ایرنا



مرحله نخست مسابقات والیبال جام حذفی ایران روز یکشنبه ۴ آذر ماه با برگزاری ۸ دیدار در شهرهای تهران )سه دیدار(، گرگان، نور، اسلامشهر، یزد و اصفهان 
پیگیری خواهد شــد. به گزارش دپارتمان ارتباطات فدراســیون والیبال، این رقابت ها با حضور ۱۲ تیم لیگ برتری و چهار تیم دسته یکی )مقاومت، کریمه قم، 
رازین پلیمر و تیم والیبال نوجوانان( برگزار می شود. براساس اعلام سازمان لیگ تیم والیبال نوجوانان درخواست حضور در این مسابقات را داشت و با انصراف 
زودهنگام تیم پیکان، نوجوانان جایگزین این تیم شدند. شرایط برگزاری جام حذفی دقیقاً شبیه لیگ برتر است و رقابت ها به صورت تک حذفی در چهار مرحله 
پیگیری خواهد شد. مسابقات جام حذفی به صورت یک هشــتم، یک چهارم، نیمه نهایی و فینال اســت. البته این رقابت ها نایب قهرمان ندارد و تنها قهرمان 
در دیدار فینال معرفی خواهد شد. بر این اساس، گیتی پســند تنها نماینده اصفهان در این رقابت ها در گام نخست روز یکشنبه هفته آینده از ساعت ۱6 در سالن 

شهدای مخابرات میزبان چادرملو اردکان خواهد بود.

استارت جام حذفی والیبال از 4 آذر ماه

رانیری با رم به فوتبال برمی گردد
سرمربی باتجربه ایتالیایی با مسئولان رم برای قبول هدایت این تیم به توافق رسید. به گزارش 
»ایسنا«، به نظر می رسد باشگاه رم سرمربی جدیدش را انتخاب کرده است. کلودیو رانیری برای 
 A سومین بار هدایت جالوروســی را بر عهده خواهد گرفت. رم در فصل جاری رقابت های سری
نمایش های بسیار ضعیفی داشت و همین باعث شــد تا ایوان یوریچ از کار برکنار شود. با آنکه 
بحث بازگشت دروسی به جالوروسی جدی بود و حتی از اریک تن هاخ و روبرتو مانچینی هم برای 
حضور در این تیم نیز صحبت به میان آمد اما سران این باشگاه ایتالیایی در نهایت تصمیم گرفتند 
سراغ یک گزینه نام آشنای دیگر بروند. روزنامه اسکای ایتالیا از توافق باشگاه رم با کلودیو رانیری 
خبر داد و نوشت که این سرمربی باتجربه قبول کرد با وجود اعلام بازنشستگی دوباره به فوتبال 
برگردد و هدایت رم را بر عهده بگیرد. این برای سومین بار است که رانیری هدایت رم را می پذیرد.

آتش بازی هواداران برای بایرن مونیخ گران تمام شد!
فدراسیون فوتبال آلمان، هواداران بایرن مونیخ را به علت پرتاب مواد آتش زا به زمین در جریان 
دیدار مقابل اولم، ۱۵۰ هزار یورو جریمه کرد. به گزارش »ورزش سه«، آتش بازی هواداران بایرن 
مونیخ در جریان پیروزی ۴-۰ شاگردان ونســان کمپانی مقابل تیم دسته دومی اولم در مرحله 
نخست جام حذفی، با جریمه ۱۵۰ هزار یورویی از سوی فدراســیون فوتبال آلمان مواجه شده 
است. در بیانیه فدراســیون فوتبال آلمان آمده اســت: »در دقیقه ۴6 دیدار بایرن مونیخ مقابل 
اولم در جام حذفی، حداقل ۷۰ شیء آتش زا توسط هواداران بایرن به داخل زمین پرتاب شد که 
برخی از آنها به قدری نزدیک به زمین افتادند که منجر به توقف بازی به مدت 3 دقیقه شدند. در 
صورت تکرار چنین اشتباهاتی، این جریمه می تواند تا ۵۰۰ هزار یورو افزایش پیدا کند؛ بنابراین، 
اگر هواداران بایرن چنین رفتاری را تا پایان فصل جاری تکرار کنند، این جریمه ســنگین اعمال 

خواهد شد.«

چرا مسی در ترکیب تیم اسطوره بارسلونا قرار ندارد؟
اسطوره های بارســلونا و رئال مادرید برای رویارویی در دیدار خداحافظی آندرس اینیستا آماده 
می شوند گه قرار اســت در توکیو برگزار شود این در حالی اســت که لیونل مسی به طرز شگفت 
انگیزی در ترکیب بارســلونا قرار ندارد. به گزارش »فارس«، برنده ۸ تــوپ طلا، رکوردهایی را به 
ثبت رساند که طلسم نمادین خود را در نیوکمپ ثبت کرد. مســی 6۷۲ گل برای آبی اناری ها به 
ثمر رســاند و به آنها کمک کرد تا ۱۰ عنوان قهرمانی لالیگا و ۴ قهرمانی در لیگ قهرمانان را کسب 
کنند. بیشتر این موفقیت در کنار آندرس اینیستا بود. فوق ستاره آرژانتینی پس از شکست شوکه 
کننده اینتر میامی مقابل آتلانتا یونایتد در پلی آف جام MLS، برنامه خود را مشــخص کرد. او 
می توانست به بازی خداحافظی اینیستا در آسیا بپیوندد اما از دور این بازی را تماشا خواهد کرد 

چرا که او در تعطیلات پس از فصل در آمریکا به سر خواهد برد.

مقصد غیرمنتظره پاکو خمس در اسپانیا
پاکو خمس که پس از ترک ایران با تیمی قرارداد نبسته بود، هدایت یک تیم اسپانیایی را بر عهده 
گرفت. به گزارش »خبرآنلاین«، سرمربی سابق تراکتور هدایت تیم ایبیزا در سطح سوم فوتبال 
اسپانیا را بر عهده گرفت. در بیانیه این باشگاه آمده است: »یونیون دپورتیوا ایبیزا و پاکو خمز به 
توافقی دســت یافتند که این مربی را تا پایان فصل به ما ملحق خواهد کرد. مربی جدید اولین 
جلسه تمرینی خود را پنجشــنبه ۱۴ نوامبر)امروز( انجام خواهد داد.« این سرمربی ۵۴ ساله 
پیش از حضور در تراکتور هم به مدت شــش ماه روی نیمکت ایبیزا که آن زمان در لالیگا ۲ بود، 

نشست و طی ۲۱ بازی آمار ۷ برد، 6 تساوی و ۸ باخت را ثبت کرد.

خبر روز

بازگشت محمد ربیعی به 
ذوب آهن 

محمد ربیعی با وجود تلاش زیادی که برای 
جدایی از ذوب آهن داشت اما نتوانست نظر 
مثبت مدیران باشگاه را جلب کند. به گزارش 
»فارس«، ربیعی در این فصل چندین مرتبه 
از ســرمربیگری در ذوب آهن استعفا کرد که 
همواره با این استعفا مخالفت شد و مدیران 
باشگاه خواســتار ادامه کار این مربی شدند. 
آخرین مرتبه چنــد روز پیش نیما نکیســا 
مدیرعامل باشــگاه ذوب آهن به اتفاق یکی 
دو مدیر دیگر در تهــران به منزل ربیعی رفتند 
و خواستار بازگشــت او بعد از آخرین استعفا 
شدند که این مربی هم قبول کرد کارش را در 
باشــگاه ادامه بدهد. پیگیری های »فارس« 
نشان می دهد که برخی مشکلات باشگاه ذوب 
آهن باعث اســتعفای چندین باره این مربی 
شده است، شــاید مهم ترین این مشکلات 
عدم پرداختی های به موقع به بازیکنان بوده 
است. باشگاه از فصل گذشته ۲۰ درصد از مبلغ 
قراردادها را به بازیکنان هنوز پرداخت نکرده، در 
این فصل هم فقط ۲۰ درصد پول به بازیکنان 
داده و دو قسط معوقه ۱۰ درصدی باقی مانده 
است. مشکل دیگر پنجره بسته باشگاه ذوب 
آهن در نیم فصــل نقل و انتقالاتی اســت و 
باشــگاه حدود ۱3 میلیارد تومــان باید بابت 
شکایت برخی بازیکنان قبلی خود بپردازد تا 
بتواند پنجره نقل و انتقالاتــی اش را باز کند 
و بتوانــد بازیکن جذب کند! از ســویی دیگر 
مدیران باشگاه از رتبه پنجمی تیم ذوب آهن 
در لیگ برتر فصل گذشــته راضی هســتند و 
می دانند اگر بخواهند به دنبال گزینه دیگری 
جز ربیعی بروند ممکن اســت تیم شــان با 
مشــکلات بیشــتر و بزرگ تری مواجه شود 
و حتی احتمال ســقوط تیم به لیگ یک نیز 
بیشتر می شود و به همین دلیل در حال حاضر 
به ربیعی قول حل مشکلات را داده اند و او نیز 

راضی به بازگشت شده است.
در حال حاضر ذوب آهــن ۱۰ امتیازی در رده 
دوازدهم جدول لیگ است ذوبی ها در ۵ بازی 
اخیر خود در ۴ مسابقه شکست خورده اند و 

فقط استقلال را در تهران شکست دادند.

فوتبال جهان

عکس خبر

3/5 سال زندان بخاطر 
کتک زدن داور!

رئیس سابق فوتبال ترکیه به دلیل حمله 
به داور فصل گذشته به بیش از سه و نیم 

سال زندان محکوم شده است.

نماینده ایران در رقابت های جهانی موتورســواری 
نمایشــی آلمان اظهار کــرد: از دوران کودکی علاقه 
زیادی به انجام حرکات نمایشی با موتور داشتم تا 
اینکه در سال ۹۱ متوجه شدم این رشته را می توان 
به صورت حرفه ای در ایران دنبال کرد. همچنین در 
فضای مجازی یک ســری ویدیو از موتورســواران 
خارجی دیدم و سعی کردم از آن ها الگوبرداری کنم. 
در ســال ۹3 یکی از این موتورها را با الگوبرداری از 
موتورهای خارجی توانستم بسازم. در حال حاضر 
نیز حدود ۱۰ سال اســت که به صورت حرفه ای این 
رشته را دنبال می کنم. سامان قنبری زاده در گفتگو 
با »ایســنا« گفت: دو عنوان دومی در مســابقات 
خاورمیانه و یــک قهرمانی آســیا و همچنین یک 
عنوان پنجمی در مسابقات جهانی جمهوری چک 
در ســال ۲۰۲۲ را در کارنامــه دارم. در حال حاضر 

نیز مشغول تمرین هســتم تا در مسابقات جهانی 
۲۰۲۵ که تیر ســال آینده در آلمان برگزار می شــود 
حاضر شــوم. از حامیان مالــی می خواهم با توجه 
به هزینه های زیاد این رشــته از من حمایت کنند تا 
بتوانم از پس هزینه های سنگین رشته موتورسواری 
برآیم. اگر از من حمایت شــود قــول می دهم در 
مســابقات جهانی برای ایران افتخارآفرین شوم. 
ورزشکار دزفولی رشته موتورسواری گفت: فدراسیون 
در بحث نامه نگاری ها از من حمایت می کند و قول 
داده برای مســابقات جهانی نیز حمایت کند. تنها 
درخواستم این اســت که از من حمایت مالی کنند 
تا بتوانم بــدون دغدغه به تمریناتــم ادامه بدهم. 
قطعات لاستیک و لوازم موتور بســیار گران است 
و نمی توانــم به تنهایــی از عهده تأمیــن هزینه ها 
برآیم. اگر حمایت شــوم می توانــم قهرمان جهان 

شــوم. تمامی موتورســواران دنیا بر روی رقابت با 
من حساب باز می کنند.  وی تصریح کرد: زمانی که 
می خواهیم در مســابقات خارجی حاضر شویم به 
سختی می توانیم موتورمان را منتقل کنیم در حالی 
که توریست های خارجی بدون هیچ مشکلی موتور 
خود را وارد ایران می کنند و به راحتی از آن استفاده 
می کنند اما مــن حتی برای جابه جایــی موتور در 
داخل ایران نیز مشــکلات زیادی دارم. موتورهای 
بالای ۲۵۰ سی سی در ایران پلاک نمی شوند و موتور 
من 6۰۰ سی سی است، بنابراین فاقد پلاک است و 

تنها سند گمرکی دارد. 

نابغه موتورسواری نمایشی ایران: 

قول قهرمانی جهان می دهم

 ایران-کره شمالی، امروز در لائوس

مأموریت: حفظ صدر با عبور از »طوفان زرد« 
بدبین تریــن هوادار تیم ملــی ایران هم  مرضیه غفاریان
گمان نمی کند ملی پوشــان کشــورمان 
امروز در مصاف با کره شــمالی نتیجه را واگذار کنند؛ اما ژنرال معتقد 

است نباید این حریف را دستکم گرفت. 
تیم ملی ایران در حالــی در مرحله گروهی بازی هــای مقدماتی جام 
 جهانی ۲۰۲6)آسیا( در لائوس مهمان کره شــمالی است که با اقتدار 
بر صدر گروه A این رقابت ها تکیه زده اســت. یوزهــای ایرانی که تا به 
اینجای بازی ها در برابر هیچ تیمی تسلیم نشــده اند امروز به مصاف 
 قعرنشــین این گروه خواهند رفــت. حاصل تلاش کــره ای ها اما در

۴ بازی گذشته ثبت ۲ تساوی و ۲ باخت در کارنامه شان بوده و این تیم 
هنوز موفق نشده هیچیک از رقیبان خود را به زانو در آورد؛ با این حال، 
سرمربی ایران معتقد است شــاگردان »یون جونگ سو« در رقابت 

 با ازبکســتان و امارات شــانس پیروزی داشته اند و 
ملی پوشان ایرانی برای اینکه مبادا غافلگیر شوند 

باید »با دقت و تمرکز بالا از دقیقه یک تا ۹۰ « 
به جدال با کره بپردازند.

با همــه اینها بــا توجه بــه تقابل های 
پیشــین ایران و کره شمالی و شکست 

ناپذیری یوزها در مصاف با »طوفان زرد« در 
این بازی ها، همچنین با توجه به جایگاه دو 
تیم در گروه اول رقابت های مقدماتی جام 

جهانی و همچنین فاصله زیاد فوتبال 
کشورمان با کره می توان حکم به تکرار 
تاریــخ؛ یعنی پیروزی ملی پوشــان 

ایرانی در برابر کره ای ها داد.
اما امیر پربیراه هــم نمی گوید، عبور 
از طوفــان زرد آنطور کــه روی کاغذ 
محتمل و آسان می نماید هم نیست؛ 

چه اینکه ۵۰۵۲ روز پیــش یعنی در 
زمســتان ســرد ۱3۸۹، ملی پوشان 
ایرانی در جام ملت های آســیا ۲۰۱۱ و 
در آخریــن رویارویی بــا این حریف 
آسیایی به سختی و با تک گل انصاری 
فرد در دقیقه 63 موفق به غلبه بر کره 
شــمالی شــدند. آن هم در حالی که 
اگر بخت با ایران یار نبود و تیر دروازه 

ملی پوشان کشورمان را یاری نمی کرد هیچ بعید نبود با شوت سرکش 
 مهاجم کره در دقیقه ۹۱ شــاگردان قطبی به ناچار به تقســیم امتیاز با 
این رقیب تن دهند. اما ملی پوشان ایرانی امروز برای گذر از خوان سهل 
ممتنع کره مأموریت به مراتب دشوارتری خواهند داشت چرا که طوفان 
زرد با توجه به موقعیتش در قعر جدول چیزی برای از دســت دادن در 
برابر مهمان خود نخواهد داشت و با این تفاسیر می توان انتظار داشت 
که یون جونگ ســو هرچه در چنته دارد رو کند بلکه بــرای اولین بار در  
مقدماتی جام جهانی ۲۰۲6 و برای اولین بار در تاریخ فوتبال دو کشور 
کره و ایران، نام تیمش را به عنوان برنده دیــدار ثبت کند. ضمن اینکه 
نباید از یاد برد کره شــمالی اگرچه در ۴ بازی گذشته خود موفق 

نشده از سد هیچیک از رقیبانش عبور کند اما امارات و قطر ، دو تیم قدر 
آسیا را متوقف کرده و همین نشان می دهد حریف امروز ایران آنقدرها 

هم دست وپا بسته نیست. 
از سوی دیگر اما ملی پوشان ایرانی هم با گلباران کردن قهرمان آسیا که 
به صدرنشــینی تیم ژنرال در گروه A ختم شد با روحیه ای مضاعف به 
مصاف کره خواهند رفت. بدون شــک انگیزه حفظ صدر و اثبات قدرت 
یوزهای ایرانی به رقبا می تواند به بــرگ برنده تیم قلعه نویی در لائوس 
تبدیل شــود. علاوه بر اینها با توجه به اینکه قدرت تهاجمی شــاگردان 
امیر پیش از بازی با قطر زیر سئوال رفته بود و ملی پوشان با ۴ گلی که 
در بازی گذشته خود وارد سنگر عنابی ها کردند نخستین گام را در دفاع 
از کارنامه هجومی خود برداشــتند و حالا مصمم هستند تا با به 
ثمر رساندن گل های بیشــتر در بازی امروز ثابت کنند نتیجه 
بازی ایران-قطر تصادفی نبوده و سکاندار یوزهای ایرانی هم 
 مدعی شــده او و بازیکنانش تصمیم دارند در دیدار با 
طوفان زرد با »عملکــردی هجومی« نتیجه 

لازم را کسب کنند.
بدون شک امروز امیر روی سردار آزمون)۲ 
گل و 3 پــاس گل(و محمد محبــی)۲ گل و ۲ 
پاس گل(، تأثیرگذارتریــن مهره های کلیدی 
تیمش در بازی های گذشــته این تورنمنت 
آسیایی، حســاب ویژه ای باز خواهد کرد؛ 
این دو بازیکــن با توانایی هــای بالای 
خود در حمله در کنار ســایر مهره های 
هجومی ایران می توانند نقش پررنگی 
در حفظ طلســم شکســت ناپذیری 
یوزهای ایرانی در رقابت های مقدماتی 
جام جهانــی ۲۰۲6 و در تقابل با کره 
ای ها ایفا کنند؛ به شــرط اینکه ســد 
دفاعی ایــران در برابر ضــد حملات 
ســرعتی طوفان زرد نشــکند که در این 
صورت بعید نیســت کره شــمالی برای 
اولین بار در تاریخ فوتبال کشورش طعم 
پیــروزی را در مصاف با ملی پوشــان 
ایرانی بچشد و اولین پیروزی در مرحله 
گروهی مقدماتی جــام جهانی ۲۰۲6 را 

نیز در کارنامه خود ثبت کند. 

کار سخت حسین نژاد برای درخشش در تیم ملی
هافبک هجومی جوان تیم ملی ایران در تلاش است تا با جلب نظر کادرفنی زمان بیشتری برای حضور 
در ترکیب تیم ملی داشته باشد و با درخشش در پیراهن ایران جایگاه خود را در بین ملی پوشان پیدا 
کند. به گزارش »ورزش سه«، محمدجواد 
حسین نژاد، در پستی به میدان می رود که 
در سیستم حال حاضر تیم ملی بازیکنی 
با این قابلیت حضور ندارد و رقیب اصلی 
او برای حضور در ترکیب اصلی ســامان 
قدوس در پســت هشــت خواهد بود. 
تکنیک، خلاقیت و هوش بالای او خیلی 
زود باعث شد تا در سن ۲۱ سالگی لژیونر 
شود و در اولین فصل حضور ثابت در لیگ 
برتر ایران نمایش درخشــانی با پیراهن 
سپاهان داشته باشد اما او برای رسیدن به ترکیب اصلی تیم ملی کار سختی خواهد داشت. حسین نژاد 
چهار بازی ملی برای ایران انجام داده که هیچکدام از این مسابقات بیشتر از 6 دقیقه به او فرصت داده 
نشده است، او در لیگ روسیه نمایش قابل قبولی داشت و با توجه به پستی که به میدان می رود یک 
گل و سه پاس گل در اولین فصل حضورش برای تیم خود ثبت کرده تا روند خوبی پیش گرفته باشد. 
دیدار با کره شمالی و قرقیزستان تیم های سطح دوم و سوم گروه تیم ملی فرصت خوبی خواهد بود تا 

بازیکنان جوانی مثل او دقایق بیشتری به میدان بروند.

دفاع فدراسیون:

اشتباه داوری در بازی سپاهان تأثیرگذار نبود
دو مسابقه معوقه از هفته چهارم و یک دیدار عقب افتاده از هفته هشتم لیگ برتر در روز شنبه برگزار شد 
که مس رفسنجان اعتقاد به عدم اعلام یک پنالتی در دیدار با استقلال داشت و نساجی مازندران نیز 
تأکید کرد که قبل از گل تساوی سپاهان، خطا به سودشان گرفته نشده ولی دپارتمان داوری فدراسیون 
فوتبال نسبت به این موضوع واکنش نشان داده اســت. به گزارش »ورزش سه«، دانیال مرادی در 
خصوص عملکرد داوران در سه بازی معوقه هفته های چهارم و هشتم لیگ برتر گفت: دو بازی استقلال 
و مس رفسنجان و همچنین بازی پرسپولیس و گل گهر سیرجان بدون کوچک ترین مشکل از سوی 
داوران برگزار شد و خوشبختانه در جزئیات نیز موفق بودند. او درباره قضاوت داور مسابقه سپاهان و 
نساجی ابراز کرد: عملکرد تیم داوری نیز در این بازی خوب بود  آنها اشتباه تأثیرگذار نداشتند. در این 
مسابقه روی یک صحنه، داور پشت به صحنه اســت و در حال تعقیب بازی است که خطایی انجام 
می شود و ادامه همان هم باعث گلزنی می شود که به هر حال آن را نمی  توان اشتباه مستقیم و تأثیرگذار 

در نتیجه بازی دانست.

مهاجم تیم ملی قرقیزستان در راه استقلال
باشگاه استقلال قصد دارد در فیفا دی بازیکن جدید جذب کند. طبق پیگیری های »ایسنا«، پیتسو 
موسیمانه سرمربی استقلال از مسئولان این باشگاه خواسته مقدمات جذب یک مهاجم خارجی را 
فراهم کنند. در همین رابطه استقلالی ها باب مذاکره با چند بازیکن خارجی را آغاز کرده اند. جوئل کوجو، 
مهاجم غنایی الاصل تیم ملی قرقیزستان یکی از بازیکنانی است که استقلالی ها به دنبال جذب وی 
هستند و اگر اتفاقی نیفتد این بازیکن به زودی مذاکرات نهایی را با آبی پوشان انجام خواهد داد. کوجو 
عضو دینامو سمرقند ازبکستان است و حتی ابتدای فصل هم در زمان مربی گری نکونام مذاکراتی را 
با استقلالی ها داشت که این انتقال به دلیل مخالفت باشگاه دینامو نهایی نشد. کوجو در فصل ۲۰۲۴ 
فوتبال ازبکستان ۲۵ بازی برای دینامو سمرقند انجام داده که حاصل آن ۱۰ گل و ۴ پاس گل بوده است.

مستطیل سبز
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ثبت 4 میلیون تخلف رانندگی توسط دوربین های شهری 
اصفهان

شهردار اصفهان با اشاره به چهار میلیون سفر درون شهری در اصفهان، از شناسایی دوربین های مورد نیاز 
و انجام نصب و به روزرسانی آن ها در معابر شــهری خبر داد و گفت: در بازه یک ماهه ۴ میلیون تخلف 

راهنمایی و رانندگی توسط دوربین ها ثبت شده است.
به گزارش »تسنیم«، علی قاسم زاده با بیان اینکه روزانه حدود چهار میلیون سفر درون شهری در اصفهان 
رخ می دهد که حمل و نقل عمومی سهم قابل قبولی از این سفرها ندارد، اظهار کرد: گسترش خدمات در 
حوزه حمل و نقل عمومی استقبال مردم را افزایش می دهد. در حال حاضر سرفاصله خط یکِ بی آرتی 
2 دقیقه است و مورد استفاده مردم قرار می گیرد. البته در حال حاضر زیرساخت ها ظرفیت بیشتری 
برای این موضوع ندارد و نیازمند توسعه است. وی با بیان اینکه شهرداری هر دو هفته یک بار جلساتی را 
با رویکرد بررسی مسائل ترافیک شهر با پلیس راهور برگزار می کند، افزود: از آنجا که نظارت بر ترافیک از 
طریق دوربین های ترافیکی انجام می شود، در حال حاضر تعداد دوربین های مورد نیاز مشخص شده و 
مراحل نصب و به روزرسانی آن ها به سرعت در حال انجام است که این روند رشد خوبی داشته است. وی 
گفت: تخلفات گسترده ای همچون پارک دوبله و توقف در ایستگاه های اتوبوس از جمله مشکلاتی است 
که بر ترافیک و آلودگی هوای شهر تأثیر منفی می گذارد؛ رانندگان اتوبوس مجبور هستند وسط خیابان 
توقف کنند که این موضوع به تراکم ترافیک و افزایش آلاینده ها دامن می زند. قاسم زاده خاطرنشان کرد: 
فرهنگ شهروندی یعنی رعایت تمام اصولی که موجب آسایش خودمان و دیگر همشهریان می شود؛ 
برای رفع مشکلات ترافیکی نباید آن را فقط مشکل دولت و شهرداری بدانیم، بلکه همه باید به آن به عنوان 
یک مشکل مشترک بپردازیم. وی تصریح کرد: وقتی می گوییم مردم باید کمک کنند، منظور ما تمام 
جامعه است، زیرا نخبگان، سرمایه گذاران به ویژه بانوان در ارتقای فرهنگ شهروندی نقش مؤثری دارند.

سخنگوی شورای شهر اصفهان:

جلوگیری از تکرار مسیرهای پرهزینه با استفاده از تجارب و 
برنامه های مشترک

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: با اســتفاده از تجارب و برنامه های مشترک، می توان از 
مسیرهای موفقیت دیگران بهره برداری و از تکرار مسیرهای پرهزینه و مطالعات جدید جلوگیری کرد.

به گزارش »ایمنا«، علی صالحی در ارتباط تلفنی با برنامه تلویزیونی »اصفهان من« با اشاره به برگزاری 
اجلاس شهرهای تاریخی ایران به ابتکار شــهرداری اصفهان اظهار کرد: در ماه های گذشته برنامه های 
متعددی در حوزه دیپلماســی شــهری داشــتیم؛ در حوزه های مختلف از جمله رویدادها، مســائل 
مشترک و عملیات مشترک تلاش کردیم از ظرفیت های دیپلماسی بین شهری بهره ببریم. وی افزود: 
 به تازگی تفاهم نامه ای با حضور هیئت اعزامی مدیریت شهری در چین امضا شده است که امیدواریم

این همکاری ها ادامه پیدا کند. 
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان تصریح کرد: چند رویداد بین المللی از جمله جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان و جشــنواره پوپک برگزار کردیم، همچنین با برگزاری اجلاس شهرهای 
تاریخی ایران در کلان شــهر اصفهان ارتباطات خوبی با مجموعه شــهرهای تاریخی جهان برقرار شد و 
اطلاعات این رویداد به اتحادیه شهرهای تاریخی جهان منتقل و با استقبال روبه رو شد. صالحی عنوان 
کرد: اینگونه اجلاس ها با محوریت همکاری مشترک در مســائل بافت تاریخی، احیا و بهره برداری از 
آن، می تواند در حوزه گردشگری و تعاملات موضوع محور با شهرهای خواهرخوانده و دیگر رویدادهای 
بین المللی تأثیرگذار باشد، چراکه اگر این رویدادها با دقت، برنامه ریزی و بر اساس محورها و اهداف 
مشخص دنبال شود، به طور حتم بخشی از مشکلات شهر را رفع خواهد کرد. وی با بیان اینکه اجلاس 
 شــهرهای تاریخی ایران بســتری برای انتقال تجارب موفق در بهره بــرداری از بافت های تاریخی و 
توسعه گردشگری فراهم کرد، افزود: همچنین روش های احیا، نگهداری و توسعه اقتصادی شهرها با 

استفاده از ظرفیت های تاریخی را به اشتراک گذاشت.

استاندار اصفهان:

دیگر از مازوت سوزی خبری نخواهد بود

اســتاندار اصفهان با تشــریح جزئیات توقف مازوت سوزی در این 
استان گفت: طبق تصمیم دولت فعلًا از مازوت سوزی خبری نخواهد 

بود.
مهدی جمالی نژاد در گفت وگو با خبرنگار »تســنیم«، درباره تصمیم 
دولت مبنی بر توقف مازوت سوزی در اصفهان و اجرای خاموشی های 
برنامه ریزی شــده اظهار کرد: بار ناترازی همیشــه روی دوش چند 
اســتان به ویژه اســتان  های اصفهان، البرز و مرکزی بــود که اتفاقاً 

بیشترین میزان آلودگی هوا را هم همین استان ها دارند.

اصفهان در آلودگی هوا رتبه اول کشور را دارد
وی افزود: متأسفانه ما در شش ماه دوم سال و ایام زمستان همیشه 
با بحث مازوت ســوزی و آلودگی دســت و پنجه نرم می کردیم اما 
امسال برخی اســتان ها از جمله البرز و مرکزی از همان ابتدای مهر 

شروع به مازوت سوزی کردند.
استاندار اصفهان با بیان اینکه ناترازی انرژی از فصل گرما به شش ماه 
دوم سال و فصل زمستان تسری پیدا کرده و کمبود گاز به کمبود برق 

اضافه شده است، گفت: در جلســاتی هم که در تهران برگزار می شد، 
چه جلسات شعام و چه جلسات شورای عالی انرژی، تأکید داشتند 
که استان های اصفهان، البرز و مرکزی مازوت سوزی را شروع کنند و 
اصفهان به دلیل صنایعی که دارد، چندین سال است که با بیشترین 
میزان آلودگی دســت و پنجه نرم می کند و در بحث آلودگی هوا رتبه 

اول کشور را داریم.

چرا مازوت سوزی در اصفهان متوقف شد؟
جمالی نژاد گفت: در همین راســتا و برای جلوگیری از مازوت سوزی 
جلســات زیادی را برگزار کردیم و خوشــبختانه کارشناســانی که به 
این جلسات دعوت کردیم، راهکارهایی را ارائه دادند که با اجرای آن 
بتوانیم در برخی بخش ها انرژی صرفه جویی کنیم و مازوت ســوزی 
انجام ندهیم و در همین راستا چند بسته پیشنهادی به رئیس جمهور 
و معاون ایشان ارائه دادیم و خوشبختانه بسیاری از این پیشنهادات 
مقبول افتاد و قرار شــد در این سه اســتان مازوت سوزی متوقف و 
این بار روی دوش کل کشور تقسیم شــود نه فقط این سه استان که 

سال هاست با این قصه دست و پنجه نرم می کنند.
وی ادامه داد: طبق تصمیم دولت امسال فعلًا از مازوت سوزی خبری 

نخواهد بود و ان شاءا... مشکلی پیش نخواهد آمد.

وزارت نیرو برای خاموشی های جداولی را اعلام کرد
اســتاندار درباره خاموشی های برنامه ریزی شــده گفت:وزارت نیرو 
برای خاموشی های برنامه ریزی شــده در همه استان ها جداولی را 
اعلام کرده و همان طور که گفتم خاموشی ها در کل کشور تقسیم شده 
است؛ در همین راستا ضرورت دارد که با دستگاه های اجرای استان 
جلساتی را برگزار و برنامه ریزی لازم را انجام دهیم به مردم کمترین 

ممکن را ببینند.
وی افزود: تلاش ما بر این است که کشــاورزان و صنایع حدالامکان 
دچار خسارت نشــوند و باید برنامه ریزی لازم را صورت دهیم که این 

دوره را با کمترین آسیب ممکن پشت سر بگذاریم.

مازوت سوزی کلًا ممنوع شد
»شائبه هایی مطرح شــده که توقف مازوت ســوزی صحت ندارد و 
همزمان با خاموشی ها، مازوت سوزی هم انجام می شود، این حرف ها 
چقدر صحت دارد؟«جمالی نژاد در پاسخ به این سئوال گفت: خیلی 
صریح می گویم مازوت ســوزی ممنوع و واحدهای آن پلمب است و 
اگر قرار بر مازوت سوزی باشــد، این واحدها باید فک پلمب شوند و 
این اتفاق رخ نداده؛ باز هم تأکید می کنم که 8 واحد مازوت ســوزی 
که در نیروگاه شهید منتظری وجود دارد، به هیچ عنوان مازوت سوزی 
نمی کنند و با مصوبه ای که در هیئت وزیران داشتیم، ان شاءا... این 

اتفاق هم رخ نخواهد داد.

پروژه های کاهش تنش های آبی را ادامه می دهیم
» تنش های آبی بزرگ ترین معضل اصفهان است، آیا عملیات انتقال 
آب که در دولت سیزدهم شروع و بخشی از آن اجرایی شد، در دولت 
جدید هم ادامه خواهد داشت؟« جمالی نژاد در پاسخ به این سئوال 
گفت: ما همه موضوعاتی که به تنش های آبــی برمی گردد می تواند 
بخشــی از درد کم آبی اســتان را جبران کند، به هیچ عنوان متوقف 

نخواهیم کرد و پیگیری های لازم انجام می دهیم.
وی ادامه داد: مســئله آب یکی از مهم ترین مســائل استان است و 
پروژه های این حوزه را با در نظر گرفتن مسائل زیست محیطی ادامه 

خواهیم داد.

با مسئولان
 پنجشنبه ۲4 آبان ۱4۰۳ / ۱۲ جمادی الاولی  ۱44۶ / ۱4 نوامبر  ۲۰۲4 / شماره 4۲۲۶

رئیس اداره هماهنگی ارتباطات شهرداری اصفهان گفت: یکی از مؤلفه های اصلی 
گفتمان شهر زندگی، هم آهنگی است به طوری که شهروندان در کنار مدیریت شهری 

یک واحد یکپارچه را تشکیل می دهند. 
به گزارش »ایمنا«، عرفان امینی در ارتباط تلفنی با برنامه تلویزیونی »اصفهان من« 
با بیان اینکه برنامه »مردم ســلام« هر ۱۵ روز یک بار در یکی از مناطق پانزده گانه 
شهرداری اصفهان اجرا می شــود، اظهار کرد: این برنامه با هدف بررسی مشکلات 
و نیازهای شهروندان در مناطق مختلف اصفهان برگزار می شود. وی افزود: یکی از 
مؤلفه های اصلی گفتمان شهر زندگی، هم آهنگی است به طوری که شهروندان در 
کنار مدیریت شهری یک واحد یکپارچه را تشکیل می دهند؛ بر این اساس واکاوی 
و بررسی مشکلات و نیازهای شهروندان از اهمیت بسیاری برخوردار است. رئیس 
اداره هماهنگی ارتباطات شهرداری اصفهان تصریح کرد: در دیدار نخست این برنامه 
مشکلات ساکنان هر منطقه مورد بررسی قرار می گیرد و در دیدار دوم که سه ماه بعد 

برگزار می شود، مدیران مناطق با ارائه گزارش تصویری به درخواست های شهروندان 
پاسخ می دهند. امینی با اشاره به روش های دریافت درخواست های مردمی گفت: 
در برنامه »مردم سلام« درخواست ها از سه طریق ثبت می شود؛ نخستین روش 
از طریق ســامانه »اصفهان من«، دومین روش از طریق تماس با سامانه ۱۳۷ و 
سومین روش درخواست ها به صورت شفاهی است که توسط همکاران ما در سامانه 
ثبت می شود. وی با اشاره به میزان تحقق درخواست های شهروندان گفت: از سال 
گذشته تاکنون ۶8۶ درخواست از طریق تماس با سامانه ۱۳۷ و ۱2۶8 درخواست 
از طریق سامانه »اصفهان من« ثبت شده و میزان تحقق آن ها بین ۵۰ تا ۶۰ درصد 
بوده است. رئیس اداره هماهنگی ارتباطات شــهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: 
بعضی درخواست ها نیاز به کارشناسی بیشتر دارد و بعضی نیز مربوط به سازمان های 
 دیگر اســت که در این صورت، مدیر منطقه مکاتبه ای با آن سازمان انجام می دهد 

تا مشکلات رفع شود.

رئیس اداره هماهنگی ارتباطات شهرداری اصفهان مطرح کرد

ایجاد هم آهنگی میان شهروندان و مدیریت شهری در برنامه »مردم سلام«

مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان:

مسیر مقابل منارجنبان سال آینده سنگ فرش می شود
مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان گفت: امکان پل عابرپیاده مقابل منارجنبان وجود ندارد، اما سال آینده 

به منظور آرام سازی ترافیک مسیر مقابل منارجنبان سنگ فرش خواهد شد. 
به گزارش »ایمنا«، سیدســلمان قاضی عســگر در بیســت وهفتمین برنامه »مردم ســلام« در جمع 
شهروندان منطقه ۹ شهرداری اصفهان که در مسجد امام زمان)عج( خیابان نبوی منش برگزار شد، اظهار 
کرد: در نخســتین برنامه »مردم سلام« این منطقه بیش از 2۰۰ درخواســت در قالب تریبون شفاهی، 
سامانه اصفهان من و سامانه ۱۳۷ مطرح شــد که پس از جمع بندی و حذف موارد تکراری در مجموع 
۱۴۴ درخواست پیگیری شد. وی افزود: بیشترین درخواست شهروندان با ۶۳ مورد در حوزه عمران بود، 
همچنین ۵۶ درخواست در حوزه خدمات شهری، ۱8 در خواســت در حوزه ترافیک، یک درخواست در 
حوزه فرهنگی، ۳ در خواست در حوزه شهرسازی و ۳ درخواست در حوزه مالی و اقتصادی مطرح شده 
بود. مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با بیان اینکه درخواست های متعدد شهروندان تغییر کاربری اراضی 
است، تصریح کرد: ۳۶ هزار متر مربع کاربری گستره ویژه از ابتدای سال جاری مشخص شد و بر اساس 
آن صدور پروانه در حال انجام است، همچنین درباره تغییر کاربری اراضی کشاورزی، باغات و قلمستان ها 
که مهمترین درخواست مردم بود، بر اساس مذاکرات انجام شده با استانداری، کمیته کار باغات و اراضی 
منطقه ۹ بررسی های لازم را انجام می دهد تا پس از تعیین تکلیف، وضعیت باغات آن به کمیسیون ماده 
۵ می رود. قاضی عسگر با بیان اینکه ۹۰ درصد اراضی طرح ترافیکی بر ارتفاع مصوب در حال انجام است، 
اضافه کرد: درباره بافت فرسوده تسهیلاتی از جمله ۵۰ درصد تخفیف پروانه، معرفی به بانک مسکن برای 
دریافت وام در حال انجام اســت. وی گفت: برای تعیین تکلیف وضعیت کندروی خیابان آتشگاه طی 
سال جاری ۱۱ توافق انجام شــده است، ۹ پلاک آزادسازی شده و ســه پلاک در حال آزادسازی است، 
همچنین ۵ پلاک نیز در نوبت آزادسازی است و در مجموع سال جاری حدود 28 پلاک آزادسازی خواهد 
شد. مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با اشاره به درخواست های درباره ساماندهی آرامستان ها افزود: 
پروژه ساماندهی آرامستان محله آزادان ۹۰ درصد پیشرفت داشته است؛ قسمت دوم گلزار شهدای محله 
جروکان نیز با قرارداد جدیدی در حال ساماندهی است. ساماندهی وضعیت تقاطع غیرهمسطح صارمیه 
دیگر درخواست مطرح شده شهروندان بوده است که در ابن باره طرحی برای گسترش کندرو به سمت 
میرزا طاهر در حال بررسی است. وی اظهار کرد: موضوع ادامه خیابان نبوی منش به سمت زاینده رود از 
سوی شهروندان منطقه ۹ در برنامه مردم سلام مطرح شد که بر اساس طرح های شهری امکان اتصال 
در قالب رینگ های شهری وجود دارد و نصب پل ارتباطی بین آتشگاه و منطقه ۱۳ نیز در حال کارشناسی 
است. مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با بیان اینکه بیشترین میزان درخواست ها درباره آسفالت معابر 
بوده است، افزود: زیرســازی، لکه گیری، آســفالت و رفع خطر، در بیش از ۳۰ مورد انجام شده است. 
قاضی عسگر با بیان اینکه به هیچ عنوان مجوز اضافه ارتفاع در خیابان میرزا طاهر داده نمی شود، گفت: پل 
عابرپیاده خیابان آتشگاه با همکاری بخش خصوصی احداث خواهد شد، همچنین برای احداث پل مقابل 
منارجنبان باید اعلام کنیم که امکان پل عابرپیاده مقابل منارجنبان وجود ندارد، اما سال آینده به منظور 
آرام سازی ترافیک مسیر مقابل منارجنبان سنگ فرش خواهد شد. وی اضافه کرد: نصب سرعت گیر و 
چراغ خطر و امثال آن در چندین نقطه انجام شد، برای موضوع سرقت درختان نیز تیم ویژه ای به دستور 
شهرداری فعال شد و افرادی با کمک مردم شناسایی شدند که در سه مورد حکم حبس و یک مورد جریمه 
مالی اجرا شد. مدیر منطقه ۹ شهرداری اصفهان با اشاره به درخواست های متعدد برای آبیاری درختان 
محله های این منطقه بیان کرد: از 2۴ حلقه چاه منطقه تاکنون ۱8 حلقه خشک شده و تنها ۵ چاه مانده 
است؛ پیش از این 8۰ لیتر بر ثانیه از این چاه ها آب خارج می شد که این میزان به 2۰ لیتر بر ثانیه رسیده 
است. قاضی عسگر با اشاره به اینکه 2۶ پاتوق در این منطقه احداث شده و تعدادی در حال احداث است، 
ادامه داد: جاروهای کم عرض ماشینی جهت رفت و روب محله های منطقه ۹ خریداری و به کارگیری شده 
است. وی با اشاره به اقدامات انجام شده برای رفع مزاحمت حیوانات در سطح منطقه ۹ اصفهان تصریح 
کرد: ۱۵2 قلاده سگ های ولگرد به روش زنده گیری در این منطقه جمع آوری و به محل پناهگاه انتقال 

داده شده، همچنین 2۱۰ کلونی موش شناسایی و طعمه گذاری شده است.

خبر روزخبر

 معاون فرهنگی و هنری سازمان 
فرهنگی شهرداری اصفهان:

جشنواره نقاشی پوپک با 
مشارکت بین المللی در 
اصفهان برگزار می شود

معاون فرهنگی و هنری ســازمان فرهنگی، 
اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان گفت: در 
کنار جشنواره فیلم کودک و نوجوان، جشنواره 
نقاشــی پوپک نیز یکی از رویدادهای هنری 
مهم شهر اصفهان به شمار می آید که هر سال با 

مشارکت بین المللی برگزار می شود.
به گزارش »ایمنا«، میثم بکتاشــیان در ارتباط 
تلفنی با برنامــه تلویزیونــی »اصفهان من« 
اظهار کرد: با توجه به برگزاری سی وششمین 
جشــنواره بین المللــی فیلم های کــودکان و 
نوجوانان در اصفهان، از سال گذشته اقداماتی 
برای ایجاد زیرســاخت های بهتر برای ارتباط 
کودکان و نوجوانان با فضای جشــنواره انجام 
شــده که از جمله آنها ســازماندهی حرفه ای 
داوران کــودک و نوجــوان در دبیرخانه دائمی 
جشنواره بود که در خانه کودک و فرهنگسرای 
نوجــوان صــورت گرفــت. وی افــزود: این 
برنامه ریــزی موجب شــد ارتباط کــودکان و 
نوجوانان با فضای فرهنــگ و هنر، همچنین 
پرورش استعدادهای آنها در این زمینه به صورت 
مستمر و در طول سال ادامه پیدا کند. معاون 
فرهنگی و هنری سازمان فرهنگی، اجتماعی 
و ورزشی شهرداری اصفهان گفت: این اقدام با 
ایجاد دو مرکز تخصصی، شامل دفتر تخصصی 
کودک و دفتــر نوجوان در فرهنگ ســراهای 
مربوطه پایه گذاری و اجرا شــد و به توســعه 
فعالیت ها در این زمینه کمک کرد. بکتاشیان 
تصریح کرد: در جشنواره ســال جاری شاهد 
حضور بی ســابقه ۱۶۰۰ داور کــودک و نوجوان 
بودیم که آماری بسیار چشمگیر و قابل توجه 
نسبت به دوره های پیشــین است؛ این اتفاق 
با هدف قدردانی از خانواده هایی انجام شد که 
حمایت ویژه ای از فرزندان خود برای مشارکت 
حرفه ای در جشــنواره داشــتند. وی افزود: 
افزایش تعداد داوران جشــنواره نشان دهنده 
علاقه و انگیزه روزافزون کــودکان و نوجوانان 

برای ارائه نظرها و آرا در جشنواره است.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان گفت: در این کلان شهر روزانه حدود ۴۰۰ هزار نفر از اتوبوس استفاده می کنند و خطوط تندرو نیز حدود ۴۳ درصد مسافران 
حمل ونقل عمومی را پوشش می دهد که این آمار قابل توجه است. به گزارش »ایمنا«، سعید ساکت در ارتباط تلفنی با برنامه تلویزیونی »اصفهان من« با اشاره به لزوم 
ارزش گذاری به حمل ونقل عمومی در شهرهای بزرگ و نقش کلیدی اتوبوس های شهری در کاهش آلودگی و ترافیک شهری اظهار کرد: امروزه در کلان شهر اصفهان 
با توجه به حجم بالای تردد و معضل آلودگی هوا، حدود ۴۰۰ هزار نفر از شهروندان به دلایل مختلف از جمله مسائل فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی استفاده از حمل ونقل 
عمومی و اتوبوس را انتخاب می کنند. وی با اشاره به سرانه تولید آلودگی، تفاوت های چشمگیری را میان استفاده از خودروهای شخصی و اتوبوس های عمومی تشریح 
کرد و افزود: سرانه تولید آلودگی هر نفر با استفاده از اتوبوس 2۵۰ گرم کربن دی اکسید است، در حالی که این رقم برای خودروهای شخصی به 8۰۰ گرم تا یک کیلوگرم 
می رسد. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به نقش خطوط تندرو در تسهیل حمل ونقل عمومی تصریح کرد: خطوط تندرو در حال حاضر حدود ۴۳ 
درصد مسافران حمل ونقل عمومی را پوشش می دهد که این آمار قابل توجه است؛ طراحی و اجرای این خطوط بر اساس مطالعات میدانی و رعایت استانداردهای طرح 
جامع حمل ونقل و ترافیک صورت گرفته است و بیشتر در محورهایی انجام می شود که عرض مناسبی دارد. ساکت با اشاره به چالش های طراحی معابر گفت: در طراحی 
معابر شهری استانداردهایی همچون در نظر گرفتن یک خط پارک خودرو و دو خط عبور برای خودروها رعایت می شود، اما در بعضی معابر که عرض کافی وجود ندارد، 

چالش هایی پیش می آید؛ به عنوان مثال در محوری همچون ولی عصر و عبدالرزاق، از روش های جایگزین همچون »خط پرش« استفاده شده است.

خطوط تندرو 4۳ درصد مسافران حمل ونقل عمومی اصفهان را پوشش می دهد

 نشست بررسی 
فرصت های 

سرمایه گذاری 
اصفهان و روسیه

نشســت بررســی فرصت های 
سرمایه گذاری اصفهان و روسیه 
با حضور معاون مالی اقتصادی 
شهردار اصفهان و هیئت روسی 

برگزار شد.

عکس خبر

عکس: ایمنا
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان گفت: 33 هزار کودک 
مددجوی این نهاد در قالب طرح موســوم به »اکرام محســنین« از حامی 

برخوردار شدند.
به گزارش »ایرنا«،طرح »اکرام محسنین« مربوط به کودکان یک روزه تا 18 
ساله است که یا پدر و مادر آنها از یکدیگر جدا شده و تحت سرپرستی مادرشان 
هستند یا آنکه پدرشان در قید حیات است، اما به دلیل بیماری قادر به تأمین 

معاش خانواده نیست.
 کریم زارع، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان اصفهان در نشست 
با خبرنگاران در مجتمع مطبوعاتی اصفهان گفت: از سال گذشته تاکنون بیش 
از 120 هزار حامی از اقشــار مختلف جامعه کمک های نقدی خود معادل 260 

میلیارد تومان را به این کودکان اختصاص داده اند.
وی افزود: نیکوکاران می توانند آمادگی خود را برای حمایت از فرزندان طرح 
محســنین با ثبت نام در ســایت ekram.emdad.ir همچنین ارسال عدد 
یک به شماره 3000333331 یا مراجعه حضوری به دفاتر این نهاد در سراسر 
اســتان اعلام کنند. زارع افزود: بیش از 40 هزار دانش آموز و3000 دانشجوی 

اســتان نیز تحت حمایت ویژه کمیته امداد قرار دارند. مدیرکل کمیته امداد 
امام خمینی)ره( استان اصفهان به ســهم 30 درصدی این نهاد در راه اندازی 
مشــاغل پایدار کشــور اشــاره و بیان کرد: تاکنون بیش از 16 هــزار فرصت 
شغلی از سوی کمیته امداد در استان ایجاد شده است.وی افزود: 30 درصد 
تسهیلات اشــتغال نیز به افراد غیرمددجو پرداخت شده است تا با راه اندازی 
 بنگاه های زودبازده و کارگاه های تولیدی زمینه اشتغال مددجویان این نهاد را 

فراهم کنند. 
وی با بیان دغدغه این نهاد برای تأمین مســکن نیازمندان و رفع نگرانی های 
آنها در ایــن زمینه افزود: تاکنــون نزدیک به یک هزار واحد مســکونی برای 
مددجویان ساکن مناطق روستایی و شهرهای زیر 20 هزار نفر جمعیت استان 
احداث شــده اســت. به گفته وی، مجموع اعتبار تســهیلات ودیعه مسکن 

مددجویان کمیته امداد استان امسال 240 میلیارد تومان است.
زارع ادامه داد: 23 هزار مددجوی این نهاد مســتأجر هستند که نیمی از آنها 
در کلانشــهر اصفهان زندگی می کنند.وی افزود: تســهیلات قرض الحسنه تا 
سقف یکصد میلیون تومان در شهر اصفهان و تا ســقف80 میلیون تومان در 

شهرستان ها و ماهانه یک میلیون تومان کمک هزینه اجاره نیز به مددجویان 
 پرداخــت می شــود.زارع گفت: با هــدف تســهیل ازدواج، امســال تاکنون 
بیش از 2000 ســری جهیزیه شامل پنج قلم کالای اساســی بین مددجویان 

استان توزیع شده است. 

مدیرکل کمیته امداد اســتان اصفهان از 7000مددجوی دارای بیماری سخت 
درمان در استان خبر داد و افزود: این نهاد تا 70 درصد هزینه های مازاد درمان 
این مددجویــان را می پردازند. وی افزود: هزینه کــرد صدقات یا کمک های 
دیگری که در قالب طرح های مختلف به این نهاد واگذار می شود شفاف و قابل 
ارائه است و اینگونه نیست که برای مصارف خارج از موضوع هدف هزینه شود. 
زارع گفت: در حال حاضر حــدود 20 درصد از منابع مالی ایــن نهاد، مردمی 
و بیش از 75 درصد آن از محل دولتی و حاکمیتی اســت. وی با بیان اینکه 
تقویت مشــارکت های مردمــی در دســتور کار این نهاد اســت، افزود: خبر 
امیدبخش اینکه هر سال در بخش منابع مردمی کمیته امداد شاهد رشد قابل 

توجه هستیم اگرچه به تناسب آن با مشکل تورم روز افزون نیز مواجهیم. 
به گزارش »ایرنا«، کمیته امداد امام خمینی)ره استان اصفهان در حال حاضر 
به 122 هزار خانــوار با جمعیت افزون بر 250 هزار نفــر خدمات ارائه می کند. 
اقشــار مختلف جامعه می توانند از طریق ســامانه هوشــمند امداد)ســها( 
درخواست خود را برای بررسی شرایط مددجویی و بهره مندی از خدمات کمیته 

امداد ثبت و پیگیری کنند.

استاندار اصفهان گفت: امیدواریم بستری جهت افزایش حضور گردشگران در 
دو استان اصفهان و نووگورود روسیه فراهم شود و مراودات قوی و مؤثری را در 

حوزه های مختلف داشته باشیم.
به گزارش »تسنیم«، مهدی جمالی نژاد در دیدار با معاون اول استاندار نووگورود، 
بخشی از ظرفیت های استان اصفهان را برشمرد و اظهار کرد: اصفهان در سه دوره 
پایتخت کشور بوده و از گذشته های بسیار دور مَهدی برای زیست مسالمت آمیز 

ادیان و اقوام مختلف بوده است.
وی ادامه داد: استان اصفهان دارای 114 شهر اســت که بسیاری از این شهرها، 
غنی از آثار تاریخی و فرهنگی هســتند، همچنین این استان یکی از استان های 
سرآمدِ صنعتی کشور است و در تکمیل زنجیره های ارزش در حوزه های مختلف 

نقش مؤثری دارد.
استاندار اصفهان با بیان اینکه اصفهان شــهر خلاق و شهر جهانی صنایع دستی 
 اســت، عنوان کرد: اصفهان از لحاظ دارا بودن آثار تاریخی نیز جزو اســتان های 

کم نظیر کشور است. 
وی خاطرنشــان کرد: امیدواریم بســتری بــرای افزایش حضور گردشــگران 
در دو اســتان فراهم شــود و مراودات قوی و مؤثــری را در حوزه های مختلف 

 داشــته باشــیم، همچنین می توانیم تجارب خاصی که به دســت آورده ایم را 
در اختیار همدیگر قرار دهیم.

جمالی نژاد بیان کرد: علاوه بر اینکه صنایع بزرگ و مادر در این اســتان مستقر 
هستند؛ اصفهان بیش از 80 شهرک صنعتی دارد که بسیاری از این شهرک ها در 

حوزه های مختلف فعال هستند.
وی افزود: اولین کریدور علم و فناوری نیز در اســتان اصفهان تعریف و همین 
موضوع باعث شده در حوزه صنایع نوین و فن آورانه نیز فعالیت های خوبی انجام 
شود؛ در حوزه نیروی انســانی نیز متخصصان و کارشناسان خبره ای در اصفهان 
حضور دارند که در نوع خود بی نظیر و چیره دست هستند؛ علاقه مند هستیم این 

دیدارها در حد تشریفاتی باقی نماند و به سمت ارتباط مؤثر قدم برداریم.
جمالی نژاد اظهار کرد: برای اســتان اصفهان ســه قطب )گردشــگری، انرژی 
تجدیدپذیر و هوش مصنوعی( تعریف کرده ایم که یقیناً می توانند بستری برای 

تصمیمات عملیاتی باشند.

آثار تاریخی، هنری و فرهنگی اصفهان برای ما حائز اهمیت است.
 یوگنی باگدانــوف، معاون اول اســتاندار نووگورود روســیه نیــز در این دیدار، 
اظهار کرد: در این سفر جمعی از هیئت اقتصادی فعال در استان نووگورود را همراه 
 خود داریم که از افراد شــاخص ما در حوزه های مختلف از جمله مواد غذایی تا 

صنعتی هستند. 
وی ادامه داد: در جریان این ســفر با تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی اصفهان 
دیدار و گفت وگو خواهیم کرد و مطمئن هستم به دستاوردهای خوبی نیز دست 

خواهیم یافت.
اســتاندار نووگورود بیان کرد: در کنار مســائل اقتصادی آثــار تاریخی، هنری و 
فرهنگی اصفهان نیز برای ما بسیار حائز اهمیت است و درصدد هستیم تا در این 

حوزه ها نیز تعامل و ارتباط مؤثری با استان اصفهان داشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: همکاری و تعامل در زمینه علوم نیز برای ما جایگاه ویژه ای 
دارد و در این سفر گسترش ارتباطات در حوزه علم و فناوری نیز پیش بینی شده 

است. وی متذکر شد: نووگورود میان دو شهر اصلی موسکو و سن پترزبورگ قرار 
دارد از این رو می تواند نقش آفرینی صحیحی در توسعه ارتباطات داشته باشد.

استاندار نووگورود اضافه کرد: البته در زمینه مواد شیمیایی، غذایی، الکترونیک، 
صنایع نفت و گاز نیز فعالیت های بسیار خوبی داریم که می توانند بستری برای 

گسترش تعاملات باشند.

مدیرکل امور مالیاتی اســتان اصفهان گفت: 2۹ آبان مــاه، آخرین مهلت ارائه 

اظهارنامه مالیات بر ارزش افزودوه تابستان 1403 است.
احمدرضا مدبر نیا افزود: چنانچه مؤدیــان مالیاتی، اظهارنامه مالیات بر ارزش 
افزوده تابستان امسال را تا 2۹ آبان ماه اصلاح و تکمیل کنند، از بخشودگی جرایم 

مالیات بر ارزش افزوده برخوردار می شوند.
وی با اشاره به بخشنامه سازمان امور مالیاتی اعلام کرد: با توجه به مهلت قانونی 
واکنش خریدار به صورتحســاب های صادره در ســامانه مؤدیان و طبق قانون 
مؤدیانی که حداکثر تــا 2۹ آبان  ماه برای اصلاح، تکمیل و اســترداد اظهارنامه 
مالیات بر ارزش افزوده تابســتان 1403 از طریق سامانه مؤدیان اقدام کنند، از 

بخشودگی در تأخیر پرداخت مالیات در این بازه زمانی برخوردار می شوند.
مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان یادآور شد: مبنای محاسبه برای پرداخت 
جرایم بند )ب( ماده )36( قانون دائمی مالیات بر ارزش افزوده نیز مالیات و 

عوارض پرداخت نشده تا 2۹ آبان ماه 1403 خواهد بود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری اصفهان با اشاره به بهره برداری از خروجی 
غربی پل امام خمینی )ره( گفت: با اجرای این طرح علاوه بر صرفه جویی سالانه 
بیش از 60 هزار لیتر در مصــرف بنزین در محدوده تأثیــر، 35 هزار کیلوگرم از 
 انواع آلاینده ها که اغلب منشــأ آن ها گاز دی اکســیدکربن )CO2( است نیز

 کاهش پیدا می کند.
سعید ســاکت در گفت وگو با »ایمنا« در حاشــیه چهل و پنجمین برنامه »به 
احترام مردم اصفهان« با محوریت آیین بهره برداری از خروجی غربی پل امام 
خمینی)ره( با بیان اینکه افتتاح این خروجی دغدغه چندین ساله شهروندان 
خیابان شریف بوده اســت، اظهار کرد: پیش از این مردم در سطح تقاطع های 
مختلف شهری برای دسترسی به این محدوده بسیار معطل می شدند و باید از 

سه تقاطع برای رسیدن به این محل عبور می کردند.
وی با بیان اینکه اجرای این طرح هزینه آزادســازی قابل توجهی داشــت که با 

 تلاش مناطق 11 و 8 شهرداری محقق شــد، افزود: این طرح با اعتباری بالغ  بر
305 میلیارد تومان اجرا شد و به بهره برداری رسید.

معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری اصفهان تصریح کرد: اجرای این طرح 
علاوه بر کاهش زمان سفر شهروندان که به دلیل گذر از تقاطع ها طولانی و زمان بر 
می شد، ســالانه موجب صرفه جویی بیش از 60 هزار لیتر در مصرف بنزین در 
محدوده تأثیر می شود که می توان گفت این موضوع در مسائل زیست محیطی 

بسیار قابل توجه و بااهمیت است.
ساکت خاطرنشان کرد: با اجرای این طرح 35 هزار کیلوگرم از انواع آلاینده ها 
که اغلب منشأ آن ها گاز دی اکسیدکربن )CO2( است، در این نقطه کاهش پیدا 
خواهد کرد، همچنین کاهش بار ترافیکی مناطق 11 و 8 شهرداری در محلات رهنان 
و خانه اصفهان از دیگر مزایای این طرح بوده که برای شهروندان بسیار مشهود و 

ملموس خواهد بود.

مدیرعامل آبفای کاشان از تعویض 4158 کنتور فرسوده در کاشان خبر داد.
یاسر اسماعیلی در گفت وگو با »تسنیم«، از نصب و تعویض بیش از چهار هزار و 
158 فقره کنتور آب از ابتدای سال جاری خبر داد و اظهار کرد: از این تعداد کنتور 
دو هزار و 467 مورد مربوط به کنتورهای نصب شده در شهرها و روستاهای تحت 

پوشش آبفای کاشان بوده است.
وی با بیان اینکه کنتورهای تعویضی در روستاها و شهرهای شهرستان کاشان و 
آران و بیدگل بوده است، افزود: با توجه به وسعت شهرها، دو هزار و 113 کنتور در 
شهر و 354 مورد در روستاها نصب و تعویض شده که نشان دهنده رشد خدمات 
این شرکت است. مدیرعامل آبفا کاشان با اشاره به پیشرو بودن آبفای کاشان 
و تلاش مستمر این شــرکت در کاهش هدررفت آب خاطرنشان کرد: تعویض 
کنتورهای معیوب و فرسوده از جمله اقداماتی است که به کاهش هدررفت آب و 

افزایش رضایت مشترکین منجر می شود.
اســماعیلی گفت: از ابتدای ســال جاری تاکنون، پس از شناســایی، تست و 
بررسی وضعیت کنتورهای آب مشترکین، یک هزار و 711 فقره کنتور خراب در دو 
شهرستان کاشان و آران و بیدگل به طور رایگان تعویض شده است و از این تعداد 

یک هزار و 380 فقره در شهرها و 311 فقره در روستاها بوده است.
اسماعیلی تصریح کرد: جلوگیری از پرداخت آب بهای غیرواقعی و واقعی شدن 
میزان مصرف آب مشترکین، شناسایی نشتی آب در منازل و جلوگیری از خطرات 

احتمالی، از دیگر مزایای تعویض کنتورهای معیوب آب به شمار می رود.

دبیرســتاد امربه معروف اصفهان گفت: بعضی از پزشکان و متخصصان جراح 
اصفهان هدیه های غیر رسمی برای درمان بیمار دریافت می کنند که غیر قانونی و 

یک معضل بسیار مهمی در این حوزه است.
به گزارش »مهر«، حجت الاسلام محسن مظاهری در جلسه کارگروه بهداشت 
 ودرمان استان اصفهان اظهار کرد: ســتاد امربه معروف ونهی از منکر به جهت 
پیاده سازی اصل 8 قانون اساسی مبنی بر امربه معروف و نهی ازمنکر مردم بر 
دولت )حاکمیت( و مطالبه گری از دستگاه ها، بستر این کار را در قالب سامانه سو 
به وجود آورده و مطالبات مردم را پیگیری می کند که این امر باعث امید آفرینی 

در جامعه می شود.
وی به سامانه هوشمند سو اشــاره کرد و ادامه داد: سامانه هوشمند سو ابزاری 
برای ثبت گزارشات مردمی در مورد تخلفات ادارات ونهادها و همچنین اصناف 
ومطالبه گری برای اصلاح است که در اسرع وقت توسط دستگاه های ذی ربط به 

گزارشات مردم رسیدگی می شود.
وی در ادامه افزود: بهترین کسانی که می توانند مشکلات دستگاه های اجرایی را 

اصلاح کنند خود مدیر و کارکنان آن دستگاه هستند.
دبیرستاد امربه معروف اصفهان به اهمیت پیشگیری اشــاره کرد و بیان کرد: 
درمواجهه با آسیب های اجتماعی مهم ترین کاری که باید انجام شود پیشگیری 
است و فرهنگ سازی در جلوگیری از آســیب ها وظیفه همه مدیران و کارکنان 
دستگاه های اجرایی است. وی به تشکیل کارگروه ها اشاره کرد وافزود: تشکیل 
کارگروه ها وآینده نگری در خصوص آســیب هایی که به وجــود می آید باعث 
می شــود تا با هم افزایی و همفکری از این آســیب ها پیشــگیری کنیم. باید 

بسترسازی در خصوص تخصصی شدن این کارگروه ها فراهم شود.
حجت الاسلام مظاهری به احصای معروفات ومنکرات در حوزه بهداشت اشاره 
کرد و گفت: وظیفه شورای امربه معروف ونهی از منکر در مراکز بهداشتی و درمانی 
احصای معروفات ومنکرات اســت که در راســتای تقویت معروفات و برطرف 
شــدن منکرات در این حوزه در این کارگروه ها به صورت تخصصی بحث تبادل 

نظر صورت بگیرد.

وی به آســیب های احتمالی برای کارمندان اشــاره کرد و افزود: آسیب هایی 
در خصوص کارمنــدان و کارکنان وجود دارد که باید در خصوص این آســیب ها 
پیشگیری کرد. ازجمله در حوزه طلاق در دستگاه ها وجود دارد که پیشگیری آن 
با اصلاح محیط کاری و تفکیک محل فعالیت خانم ها و آقایان از همدیگر است، 
باید برای مسئله اختلاط که در محیط کار وجود دارد در راستای تحکیم خانواده ها 

و جلوگیری از آسیب های آن تمهیداتی صورت گیرد.
دبیر ســتاد امربه معروف اصفهان افزود: یکی از منکراتی که در حوزه بهداشت 
ودرمان وجود دارد و باعث نارضایتی مردم هم شده هدیه های غیر رسمی بعضی 
از پزشکان و متخصصان جراح است که برای درمان از افراد دریافت می کنند که 
غیر قانونی است و یک معضل بسیار مهمی در این حوزه است. پیشگیری این 
موضوع اصلاح نرم حق الزحمه پزشک و جراح است که باید نظام پزشکی و علوم 

پزشکی در این زمینه اقدامات لازم را انجام دهند.
وی گفت: مشاوره مذهبی در مراکز درمانی بسیار در روحیه بیمار تأثیرگذار است 
که این مشاوره ها باعث امید آفرینی در امر درمان می شود که باید تقویت شودبه 

گونه ای که مشاوره معنوی و مذهبی جزئی از مراحل درمان باشد.

دبیرستاد امربه معروف اصفهان مطرح کرد

دریافت زیرمیزی توسط پزشکان اصفهان به معضلی بزرگ تبدیل شده است
معاون شهردار اصفهان خبر داد

کاهش سالانه ۳۵۰۰۰ کیلوگرم آلاینده با افتتاح خروجی غربی پل امام خمینی)ره(

در قالب طرح »اکرام محسنین«

۳۳ هزار کودک مددجوی اصفهان از حامی برخوردار شدند

آمادگی اصفهان برای گسترش تعاملات با  نووگورود روسیه

۲۹ آبان آخرین مهلت ارائه اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده 41۵8 کنتور آب فرسوده در کاشان تعویض شد
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